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OB IZTEKAJOČEM SE MANDATU 

Aktualna svetniška zasedba Sveta MČ Tezno se počasi poslavlja. Napočil je čas za prve 
ocene o (ne)uspešnosti mandata. Za razliko od mestne oblasti četrtne skupnosti (mestne 
četrti) nimajo izvršilne niti finančne moči, saj so le posvetovalni organ. Za nami je razgibano 
politično obdobje, tako na mestni kot na ravni MČ Tezno. 

Kljub vsemu lahko izpostavimo nekaj pozitivnih pridobitev za Tezno, kot so: nadomestna 
izgradnja nove enote LUPINICA Vrtca Tezno, izgradnja nove Tržnice Tezno, obnova 
telovadnic v OŠ Martina Konšaka in v OŠ Slave Klavore. Naredili smo veliko, toda želimo 
si bistveno več odkljukanih alinej z našega seznama prioritet za dvig kakovosti življenja 
na Teznu – naj izpostavim le nekatere: obnova oz. nadomestna izgradnja Kopališča TAM, 
izgradnja Urbanega centra Tezno, izboljšanje prometno-varnostne situacije (Ptujska, 
Dogoška, Zagrebška cesta, Ulica Heroja Nandeta …), prestavitev telekomunikacijskega 
oddajnika s sedanjega spalnega naselja na primernejšo lokacijo itd. Veseli bomo, če se bo 
v bližnji prihodnosti realizirala nadomestna izgradnja Zdravstvenega doma Tezno, za kar 
naj bi postopki že bili v teku. 

Zavedamo se potenciala PPC Tezno, želimo si več delovnih mest, predvsem pa ohranitev 
sedanjih. Ni nam vseeno, kaj se dogaja v Marifarmu, zato od MOM zahtevamo transparentno 
imenovanje odgovornih oseb na položaje v podjetjih in javnih zavodih, ki so v lasti MOM.
Skrbi nas dokaj skromna in (pre)počasna realizacija projektov. Ob tem se ponuja ugotovitev, 
da se nezavidljivo ekonomsko-družbeno stanje v naši državi reflektira v Mariboru, s tem 
pa tudi na Teznu. Sam sem mnenja, da si zaslužimo in zmoremo več! 
 
Svetniki in svetnice MČ Tezno smo vstopili v zadnje mesece 4-letnega obdobja, v katerem 
nam je s strani volivcev bila podeljena častna svetniška funkcija. Kolikšno težo ima ta čast, 
je stvar različnih pogledov. Ob dejstvu, da dveh izvoljenih svetnikov oz. svetnic na naših 
dosedanjih sejah še nismo imeli priložnosti spoznati, se zdi vprašanje povsem odveč. Vsekakor 
pa se vprašanje dotika političnih strank, ki so volilne liste potrdile. Takšno  delovanje je 
nekorektno do tistih, ki s(m)o svojim nalogam bili predani skozi ves mandat. Žal  za tako 
netransparentno ravnanje niso predvidene sankcije – te imajo v svojih rokah volivci. Kar 
nekaj priložnosti, da izrazimo svoje mnenje bo v volilno-referendumskem letu, ki se nam 
letos obeta. Naj bo to v razmislek volivkam in volivcem, preden se odločijo, komu zaupati 
svoj glas.

Spoštovani prijatelji in prijateljice, prebivalci Tezna in vsi naši zvesti bralci! Po skoraj osmih 
letih in 10-ih številkah glasila »Tezenčan« je nastopil trenutek za slovo, ko list uvodnika 
predajam svojim naslednikom. Ob tej priložnosti se zahvaljujem vsem, ki so zvesto prispevali 
članke, fotografije ter donacije za naše glasilo in vsem, ki so mi pri snovanju »Teznčanov« 
pomagali s predlogi ali kako drugače. Bilo mi je v veselje in čast! Hvala.

n Uroš Grbić 
Predsednik Mestne četrti Tezno
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Euro5 ali Euro6 (odvisno od motorja). Emisije NOx: 0,0035 – 0,1681 g/km. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši 
toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal zunanjega zraka iz prometa pomembno 
prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam 
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Nigrad d.d., komunalno podjetje
Zagrebška cesta 30, 2000 Maribor

T: (02) 45 00 300, F: (02) 45 00 362, info@nigrad.si, www.nigrad.si

Nigrad d.d je podjetje za upravljanje, vzdrževanje in izgradnjo 
javne infrastrukture na naslednjih področjih:
• javne prometne površine
• odvajanje in čiščenje odpadnih voda  

(komunalno omrežje, čisti lne naprave)
• javna razsvetljava in prometna signalizacija
• storitve na trgu (visoke in nizke gradnje, laboratorijske 

preiskave odpadnih voda, geodetske storitve, priprava 
projektov,  projekti ranje sistemov, ...)

• raziskave in razvoj na področjih dejavnosti  podjetja

Vizija podjetja je postati  vodilno komunalno in 
gradbeno podjetje v regiji ter uporabnikom ponuditi  
celostne storitve za infrastrukturne projekte. Prav 
tako želimo uporabnikom ponuditi  nove storitve iz 
področja malih čisti lnih naprav, kar zahteva evropska 
direkti va do leta 2017.

vsebina
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n Petra Hercog,
	 Snaga d.o.o. Prvo leto tržnice Tezno  

na novem platoju

V mestni četrti Tezno se že eno leto 
odvija tržnica na novem platoju, ki ga je 
upravitelj tržnične dejavnosti v Mestni 
občini Maribor podjetje Snaga, uredilo v 
lanskem letu. V mesecu maju, ki je mesec 
mestne četrti Tezno, smo tako obeležili 
prvo obletnico, na kateri je predsednik Uroš 
Grbić povedal, da bo sicer nova lokacija 
potrebovala še nekaj časa, da se zasidra v 
zavest prebivalcev, ampak da smo na dobri 

poti. Z novim platojem je mestna četrt 
Tezno dobila prijaznejši prostor tako za 
branjevke in branjevce kakor tudi za zveste 
in nove obiskovalce tržnice. Zdi se, da so nas 
vse polemike o samooskrbi, lastništvu semen 
in izvoru hrane, ki jo zaužijemo, le prebudile 
in znova dale zagon tudi dejavnosti tržnic. 
Naj spomnimo, da je bila lani izvedena 
obnova tržničnega platoja, obrob in robnikov 
z ustreznim odvajanjem vode, narejena so 

bila parkirišča in del pločnika, za prijaznejšo 
podobo celotne površine pa je Snaga 
poskrbela tudi s postavitvijo ličnih klopi 
za počitek ali sproščen klepet in urejeno 
zelenico v neposredni bližini novega platoja. 
Da si želijo samo še pestrejše ponudbe med 
branjevci, je izpostavila vodja poslovnega 
sektorja Snage Irena Bartok, ki pa je 
prepričana, da se bo tudi ponudba pričela 
prebujati takrat, ko bo dovolj povpraševanja. 
Na prireditvi so nastopili pevci in muzikantje 
iz mestne četrti Tezno, ki so pripravili pester 
kulturni program, mi pa smo veseli, da smo 
ob lepem vremenu na tržnico privabili tudi 
nove obiskovalce, ki so zagotovili, da se bodo 
z veseljem še vračali po sveže vrtnine, ki jih 
ponuja tezenska tržnica.

Tezno z novim tajnikom

nUroš Grbič,
	 Svetnik MČ Tezno

Z novim letom ima naša Mestna četrt tudi 
novega tajnika. 

Ob koncu leta 2013 se je po skoraj 4-ih letih 
poslovil dosedanji tajnik Marko Meško, ki je 
odšel na drugo delovno mesto. Po krajšem 
nadomeščanju je delo tajnika MČ Tezno 
prevzel Marko Gregl.

Marko se je rodil 24. 5. 1985 v Mariboru. Po 
končani Srednji ekonomski šoli v Mariboru 
je uspešno dokončal univerzitetni študij 
na Fakulteti za družbene vede Univerze 
v Ljubljani in pridobil naziv univerzitetni 
diplomiran politolog.

V želji po pridobivanju novih znanj se 
vseskozi dodatno izobražuje, raziskovalno 
in strokovno pa deluje na področju 
mednarodnega in lokalnega razvoja. V 
prostem času se ukvarja z igranjem nogometa 
in košarke ter kolesarjenjem. 

Prebivalci Tezna se lahko nanj obrnete na 
sedežu MČ Tezno v času uradnih ur, in  
sicer v ponedeljek, sredo in petek  med  
8. in 12. uro ter v sredo med 14. in 16. uro.
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n Uroš Grbić,
	 Predsednik MČ Tezno Prioritete Tezna  

v naslednjem mandatu
Svetniki in svetnice MČ Tezno si skozi 
več zaporednih mandatov prizadevamo za 
lepše in boljše Tezno. Prebivalci  Tezna smo 
prebivalci Maribora in želimo si pravične 
razporeditve finančnih sredstev v mestu. 
Na Teznu že kar nekaj časa nismo zadovoljni 
z »drobtinicami«, saj Tezno kot del mesta s 
svojim gospodarstvom ustvarja najvišji BDP 
na prebivalca v Mariboru – in to dejstvo bo 
končno treba upoštevati! Tezno je vitalnega 
pomena za Maribor, a za projekte, ki so 
v zasnovni fazi, s strani MOM v zadnjih 
letih ni (bilo) pretiranega navdušenja. Zato 
MOM pozivamo, da se v sodelovanju z 
MČ Tezno napravi posnetek stanja (ki naj 
bo izhodišče razvoja MČ Tezno do konca 
sedanjega in v naslednjem mandatu) in se 
pospeši dinamika načrtovanja projektov 
in realizacija le-teh ter projektov, ki so tik 
pred pričetkom. 

V nadaljevanju sledi nekaj izhodišč za boljši 
jutri na Teznu, za kar se zavzema MČ Tezno:
1.  Zahtevamo, da  MOM nudi vsestransko 

pomoč PPC Tezno – največjemu 
potencialu za nova delovna mesta in 
za oživitev mariborskega gospodarstva. 
Tezno (in Maribor) potrebuje nova 
delovna mesta. Rok:  takoj!

2.  Prizadevamo si za ponovno vzpostavitev 
kopališča oz. nadomestno izgradnjo 
Kopališča TAM – študija, v kateri bo 
na novo opredeljena lokacija, velikost 
zemljišča, obseg dejavnosti  - (ugotoviti 
je potrebno prednosti in slabosti sedanje 
oz. nove). Kot izhodišče predlagamo 
zabaviščni vodni park, s katerim bi 
pridobili letno-zimski turistični kompleks, 
ki bi obsegal camping, hostel, mladinski 
center zabave …  Bližina obvoznice je 
potencial, ki ga ne gre spregledati. 

• MOM pozivamo, da pripravi javni razpis 
– natečaj za nov idejni načrt (vključiti FG).

•  Proučiti je potrebno možnost financiranja 
… določitev časovne dinamike do končne 
izvedbe projekta! 

•  Razmisliti velja o potencialnem domačem 
ali tujem investitorju.

Zavedamo se, da je to velik zalogaj, hkrati pa 
verjamemo, da je »projekt« ena izmed večjih 
priložnosti za Maribor v bližnji prihodnosti, 
ki pa ga mora prepoznati tudi stroka in 
seveda, logika ekonomije.
Naj spomnimo, da je v letu 2007 Kopališče 
TAM še zadnjič obratovalo. Objekt se 
ni ustrezno varoval, zato je postal tarča 
vandalov, leta 2011 pa so ukradli bazensko 
školjko, zato je Svet MČ Tezno bil prisiljen v 
privolitev dokončne zrušitve objekta. Krivcev 
niso našli. Gotovo pa je krivda tudi na strani 
lastnika in upravitelja – MOM kot lastnice 
in Zavoda Športni objekti Maribor. Do tedaj 
je MČ Tezno ostro nasprotovala rušitvi in 
spremembi namembnosti. Neodgovorno od 
MČ Tezno bi bilo, če se ne bi zavzemala za 
ponovno oživitev dejavnosti, ki je na Teznu 
imela večdesetletno tradicijo, zato bo tudi v 
prihodnje vztrajala pri uresničitvi te ideje. 

3.   Zavzemamo se za izgradnjo skupnostnega 
centra – URBANI CENTER TEZNO. 
Potrebno je določiti časovni okvir od 
načrtovanja do izvedbe projekta. MOM 
dajemo pobudo za:

•  Proučitev možnosti za prodajo obeh 
nepremičnin v lastništvu MČ Tezno – 

na lokaciji Panonska 12 in Bevkova 2.  
•  Pripravo idejne zasnove na lokaciji ob 

TŠC Tezno in na Kopališču TAM.
•  Vzpostavitev zavezujočega dogovora z 

Ministrstvom za izobraževanje, znanost 
in šport, v kolikor bi bila izbrana lokacija 
v lasti omenjenega ministrstva.

•  Izhodišče: večnamenska dvorana z 
odrom za ca. 150–200oseb, sejna soba 
za potrebe MČ (do 25 oseb), pisarna za 
tajništvo, 3–4 prostori za potrebe društev, 
ki delujejo na območju Tezna …

Zavedamo se, da je ob trenutnih 
gospodarskih in ekonomskih kazalnikih 
utopično pričakovati hitro realizacijo vsega 
zapisanega, a Urbani center Tezno ima že 
zelo dolgo brado in zato ostaja visoko na 
spisku prioritet.

4.  Ponovno smo pričeli z aktivnostmi 
p o v e z a n i m i  s  p r e s t a v i t v i j o 
telekomunikacijskega stolpa na 
primernejšo lokacijo. V neposredni bližini 
območja telekomunikacijskega oddajnika 
se nahajajo OŠ Martina Konšaka, Vrtec 
Tezno – enota Pedenjped, stanovanjska 
naselja, OŠ Slave Klavore … Menimo, 
da je lokacija popolnoma zgrešena, 
to območje pa je zaradi oddajnika 
degradirano. Gre za lepo zemljišče, ki bi v 
tem delu Tezna lahko imelo za Tezenčane 
koristnejšo funkcijo. Sprašujemo se, ali 
je danes pretvornik za radiofuzijo še 
vedno nujen za zagotavljanje TV in 
radijskih signalov. Danes je na stolpu več 
telekomunikacijskih oddajnikov mobilnih 
operaterjev. Glede na to, da je Tezno s 
svojo industrijsko cono kot stanovanjska 
soseska že dovolj degradirano, bi bilo 
smiselno prestaviti telekomunikacijski 
stolp v bližino območja PPC Tezno. MČ 
Tezno od MOM pričakuje angažirano 
vlogo pri zaščiti in zastopanju interesov 
prebivalcev svojega mesta! 

kolumna
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kolumna
5.  Zaskrbljeni smo ob trenutni prometno-

varnostni situaciji, izpostavljamo najbolj 
pereče:

•  Ptujska cesta – Kratki intervali na 
prehodih za pešce v vseh križiščih s 
Ptujsko cesto, nevarnost za pešce pri 
prečkanju štiripasovnice. Predlog: 
podaljšanje intervala.

•  Dogoška cesta – Kršitve prekoračitve 
hitrosti – predlagamo izgradnjo krožišča 
skupaj z avtobusnim obračališčem 
(postajališčem) pri Perli in dvig križišča 
Dogoška – Panonska.

•  Že več let je v planu komunalnih akcij 
semaforizirano križišče Zagrebška – 
Poljska. Projekt je odobren, izvedba se 
zaradi spleta okoliščin prestavlja že več 
let. Pričakujemo skorajšnjo realizacijo.

Pričakujemo, da bo MOM sledila 
dogovorom z MČ Tezno.

6.  Nadaljevanje obnove OŠ Martina 
Konšaka (izgradnja prizidka za novo 
telovadnico in ureditev zunanjih športnih 
površin) in OŠ Slave Klavore (ureditev 
zunanjih športnih površin). 

Od MOM pričakujemo, da zagotovi 
sredstva ob sprejetju naslednjega proračuna.

7.  Zavzemamo se za celovito ureditev 
Kramarskega sejma – proučitev možnosti 
ureditve prostora, ki bo Teznu na 
razpolago kot park s klopmi in igrali. 
Menimo, da ima prostor mnogo večji 
potencial. Prepričani smo, da je ob 
nedeljah v času bolšjega sejma možno 
(potrebno) zagotoviti večjo prometno 
varnost in bolj okolju in pešcem prijazno 
parkirno ureditev.

Maribor se razprostira na obeh bregovih 
reke Drave. Prav je, da se razvoj mesta 
uravnoteži. Težka situacija ni prizadela 
le starega mestnega jedra z Gosposko, s 
Slovensko ulico in z Lentom, na žalost je 
kriza udarila tudi v drugih predelih mesta. 
Lokali se zaradi upada prometa zapirajo tudi 
na Ptujski cesti in v večjih nakupovalnih 
centrih. Podaljšan delovni čas sam po sebi 
ni zagotovilo boljšega prometa, še manj pa 
dobička. Skrajni čas je, da se dojame, da 
storitveni sektor sam ne more izboljšati 
kupne moči prebivalstva. Izjemno veliki 
napori bodo potrebni, da se ponovno dvigne 
mariborsko gospodarstvo – to naj bo tudi 
prva prioriteta MOM v prihodnje. Čas 
je, da se zbudi speča Trnjulčica. Tezno je 

neizkoriščen potencial, izkoristimo ga.
Od MOM pričakujemo aktivni pristop 
in hitro reševanje problematike, ki se na 
Teznu nabira že nekaj desetletij. Tezno je 
Mariboru (in tudi Sloveniji) mnogo dalo, 
prebivalci upravičeno pričakujemo, da se 
Teznu tudi nekaj vrne! 

MESTNA ČETRT TEZNO 
OB PRAZNIKU MESTNE ČETRTI

PRIREJA

SVEČANO PROSLAVO
 V PETEK,  30. 05.2014 0B 17:00 URI,

V TELOVADNICI TEHNIŠKEGA ŠOLSKEGA CENTRA MARIBOR,
ZOLAJEVA ULICA 12, MARIBOR.

NASTOPAJAO:
•  OTROCI VRTCA TEZNO
•  UČENCI OŠ MARTINA KONŠAKA
•  UČENCI OŠ SLAVE KLAVORE
•  DIJAKI TEHNIŠKEGA ŠOLSKEGA CENTRA MARIBOR
•  LOVSKI VOKALNO-INŠTRUMENTALEN ANSAMBEL SRAKA
•  ČLANI DTV PARTIZAN
•  ČLANI KARATE KLUBA KOVINAR
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V Mestni četrti Tezno o odgovornem 
ravnanju s pasjimi iztrebki

Za kužke in njihove lastnike

n Marko Gregl,
	 Tajnik MČ Tezno

n Marija Jordan,
	 Svetnica MČ Tezno

V četrtek, 8. maja se je v dvorani MČ 
Tezno odvijala okrogla miza z naslovom 
»Odgovorno ravnanje z odpadki s posebnim 
poudarkom na pasjih iztrebkih«. Vsi ki 
smo vpeti v delo MČ Tezno, smo namreč 
zaznali povečanje števila pritožb krajanov 
nad obstoječim stanjem, zato se nam je zdelo 
pomembno, da omenjeno problematiko 
osvetlimo na okrogli mizi in damo možnost 
krajanom, izraziti njihovo mnenje. Okrogle 
mize so se poleg krajanov, medijev in 
predstavnikov MČ Tezno, udeležili tudi 
vodja poslovnega sektorja Snage d.o.o. Irena 
Bartok, vodja zavetišča za živali Maribor 
Mojca Bandur Križanec, medobčinski 
inšpektor Stjepan Oreški in skupinovodja 
mestnih redarjev Igor Rep, medtem ko je 
dogodek moderirala Petra Hercog. 

Udeleženci okrogle mize, med njimi tudi 
sedma sila.

Na okrogli mizi je bil večkrat poudarjen 
vzgojno-izobraževalni namen okrogle mize, 
predvsem v smislu večjega ozaveščanja ljudi 
o tej problematiki, saj so za čiščenje za 
kužki odgovorni izključno njihovi lastniki. 
Ga. Bartok je uvodoma predstavila sistem 

zbiranja odpadkov in kako lahko občani 
pripomoremo k čistejšemu okolju. Nato 
je inšpektor Stjepan Oreški navzočim 
nazorno opisal delo inšpektorata na 
omenjenem področju in izpostavil predvsem 
pomanjkljivo zakonodajo, medtem ko 
je Igor Rep, na kratko orisal delovanje 
redarstva in opisal najpogostejše kršitve 
lastnikov štirinožnih prijateljev. Na koncu 
je vodja zavetišča Mojca Bandur Križanec, 
veterinarka in kinologinja, opisala tveganja 
za zdravje in delovanje Zavetišča za živali, 
ki domuje prav na področju MČ Tezno. Ker 

je bila okrogla miza zasnovana interaktivno, 
so tudi prebivalci Tezna podjetju Snaga 
podali svoje pripombe glede pobiranja 
odpadkov in priporočila glede postavitve 
večjega števila košev za pasje iztrebke ter 
pogostejše praznenje le-teh.
Preds tavn ikoma Medobč inskega 
inšpektorata in redarstva, pa so predlagali 
naj pogosteje obiskujejo Tezno in ne le 
središče mesta. Vsi udeleženci so se na koncu 
razprave strinjali, da bi morali pogosteje 
organizirati podobne dogodke za lepše in 
čistejše okolje na Teznu. 

Ker je prišla pomlad in je vse v cvetju, bi 
bilo lepo, da bi tudi naše ulice in zelene 
površine ostale čiste. 

Sem ljubiteljica živali, ni mi pa všeč 
neodgovornost lastnikov psov. Ko hodim 
po ulicah Tezna, vidim povsod pasje iztrebke. 
Za te niso krivi kužki, saj ne morejo počistiti 

za seboj. To morajo storiti njihovi lastniki. 
V ta namen imamo postavljene koše za 
pasje iztrebke, ki so opremljeni z vrečkami. 
Mogoče jih je v našem okolju premalo in bi 
jih lahko postavili na lokacijah, kjer jih še ni. 
Zavedati se moramo, da puščanje pasjih 
iztrebkov ni prijazno našemu okolju, saj 
so iztrebki na zelenicah, kjer se igrajo naši 

otroci, ki lahko pridejo z njimi v stik. Veliko 
je tudi ostalih razlogov, zakaj morajo lastniki 
za svojimi psi počistiti. 

Ob tej priložnosti pozivam vse lastnike 
psov, da opravijo svojo dolžnost in počistijo 
za svojimi ljubljenčki, saj vsi želimo živeti 
v prijaznem okolju. 

Od leve-vodja zavetišča za živali Maribor, Mojca Bandur Križanec, vodja poslovnega 
sektorja Snage d.o.o., Irena Bartok, skupinovodja mestnih redarjev, Igor Rep, medobčinski 
inšpektor, Stjepan Oreški, moderatorka Petra Hercog. 

utrip
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n Mag. Barbara Kovář, 
Vodja Oddelka za razvoj  
v Mariborski knjižnici V Mariborski knjižnici ob  

65. obletnici nadaljujemo zgodbo o 
Tovarni avtomobilov in motorjev (TAM)

Letos Mariborska knjižnica praznuje 65 
let od ustanovitve in vse, kar namenjamo 
našim obiskovalcem, je zaznamovano s 
številkama 6 in 5. Rdeča nit je 65 obrazov, 
povezanih s knjižnico in okoljem, v katerem 
delujemo. Ti obrazi nas spremljajo skozi 
številne dogodke, ki jih nizamo skozi vse 
leto. Največ dogodkov bo potekalo v času 
Meseca Mariborske knjižnice, od 6. maja 
do 5. junija.
Ob naši obletnici želimo letos, skupaj z 
vami, nadaljevati tudi zgodbo o Tovarni 
avtomobilov in motorjev (TAM), ki je 
neizbrisljivo zaznamovala naše mesto in 
življenje številnih družin. Lansko leto, 
meseca maja, smo se pridružili prazniku 
Mestne četrti Tezno in v Knjižnici Tezno 
na spletnem portalu Kamra (www.kamra.
si) predstavili zgodbo »Po sledeh TAM-a« 
z bogato zbirko gradiva o tej tovarni, 
predvajali smo 1. del filma Umrli gigant in 
pričeli z odstiranjem zgodbe o tovarni, ki 
je veliko let predstavljala simbol delavstva 
v Mariboru.  
Ste bili z njo povezani tudi vi? Morda hranite 
dragocene fotografije ali druge dokumente, 
vabila, pohvale, razne tiskovine, ki pričajo 
o življenju in delu v tovarni? Vabimo vas, 
da jih prinesete v sredo, 28. maja, med 
12. in 19. uro ali v četrtek, 29. maja, 
med 10. in 15. uro v Knjižnico Tezno na 
Zagrebški 18 v Mariboru. Skupaj jih bomo 
pregledali in pripravili za objavo na portalu 
Kamra. Vljudno vas prosimo, da poskusite o 
dokumentih (predvsem fotografijah) zbrati 
čim več podatkov, ki so vam na voljo ali se jih 
spomnite (avtor fotografije, osebe, dogodki, 
čas, kraj ipd.). Zbiranje bomo obogatili s 
spremljevalnimi dogodki:
V sredo, 28. maja, bomo v Knjižnici Tezno 
od 16. ure dalje ponovno predvajali 1. in 
nadaljevali z 2. delom dokumentarnega 
filma Umrli gigant iz domoznanske zbirke 

Univerzitetne knjižnice Maribor. Film je 
nastal v koprodukciji Studia Legen in RTV 
Slovenija, ustvaril pa ga je scenarist in režiser 
Bojan Labovič, eden od 65 obrazov, ki so 
povezani z Mariborsko knjižnico in njenim 
okoljem.
V četrtek, 29. maja, ob 18. uri organiziramo 
vodeni sprehod po Poslovno-proizvodni 
coni Tezno, ki sloni na bogati dediščini 
tradicije TAM-a. Zbirno mesto: glavni 
vhod nekdanje tovarne TAM.

Tudi letos se z dogodkom pridružujemo 
prazniku Mestne četrti Tezno, ki nas vse, ki 
na kakršenkoli način delujemo in ustvarjamo 
v tem predelu mesta Maribor, povezuje pod 
sloganom »Skupaj smo Tezno«. 

Vabimo vas tudi, da se nam pridružite na 
kateri od prireditev v Mesecu Mariborske 
knjižnice. Program je objavljen na spletni 
strani knjižnice (www.mb.sik.si).
Na snidenje v knjižnici.

utrip

Strojnik (Fotografija: del zapuščine TAM-a, hrani Pokrajinski arhiv Maribor)
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n Učenke in učenci 2. a in 2. b  
z razredničarkama,  
OŠ Martina Konšaka

Festival Slovenski dnevi knjige

V četrtek, 17. 4. 2014, smo se z učenkami in 
učenci 2. a in 2. b razreda odpravili v center 
mesta, kjer smo se udeležili dogodkov, ki so 
potekali v sklopu festivala, namenjenega 
knjigam, bralcem, pesnikom, pisateljem in 
vsem, ki imajo radi knjige. 
V mesto smo se odpeljali z mestnim 
avtobusom. Najprej smo si v Galeriji Media 
Nox ogledali razstavo, ki je posvečena Srečku 
Kosovelu, nato razstavo sedmih avtorjev v 
Galeriji Društvu likovnih umetnikov ter še 
razstavo v Fotogaleriji Stolp. 
Na Grajskem trgu smo videli stojnice s 
knjigami. Gledališko predstavo Zajčkon 
in volk so nam zaigrali učenci OŠ 
Maksa Durjave. Nato smo prisluhnili 
pripovedovanju zgodbe Cecilija in zmaj. 
Polni vtisov o zmajih in deklicah smo šli  v 
Vetrinjski dvorec, kjer sta bili knjigoveznica 

in bralna bolha. Učenci so s seboj imeli 
knjige, ki so jih v knjižni bolhi lahko 
zamenjali.
Preživeli smo lep in bogat kulturni dan. 
Nekaj utrinkov:
»Na avtobusu sem se imel zelo, zelo 
fantastično. Sedel sem na prvem sedežu. V 
mestu smo dobili revijo Modri Jan. Ta revija 
je za 2. razred. V njej so križanke, labirinti 
in še kaj.« (Lan Rakuša, 2. b)
»Z avtobusom smo šli v mesto. Šli smo v 
galerijo. Tam smo videli umetnine in slike. 
Potem smo šli na predstavo. V njej so igrali: 
zajec, volk ter šoja. Po predstavi smo šli na 
delavnice. Tam smo izdelali knjižice.« (Miha 
Vaupotič Hauptman, 2. a)
»Meni je bilo všeč, ko smo odšli v galerijo, 
kjer smo se nekaj naučili. Lepo mi je bilo 
tudi na avtobusu, ko smo se peljali naprej 

in nazaj. Na avtobusu mi je bilo všeč, ker 
sem se lahko pogovarjal s sosedom, ki ga 
nisem poznal.« (Nick Drvar, 2. b)

»Ogledali smo si predstavo, ki se je 
imenovala Zajčkon in volk. Po predstavi 
smo odšli na delavnice, kjer smo ustvarili 
knjižico. Za izdelovanje smo potrebovali 
dva kosa kartona, list papirja, škarje, lepilo. 
Po končanem delu smo se oblekli in odšli 
na avtobus. Vožnja je bila prijetna.« (Maja 
Šeligo, 2. a)
»Najbolj mi je bilo všeč, ko smo si 
ogledovali razstave, še najbolj, ko smo bili 
v opazovalnem stolpu. Lepo mi je bilo, 
ko smo hodili. Na poti smo videli majhen 
spomenik, ki je »lulal«. Všeč mi je bilo, ko 
smo lahko zamenjali staro knjigo, ki sem 
se je naveličal, za novo.« (Leon Koder, 2. b)

martin

Prenovljena telovadnica
n Tanja Kramer in Nikolet Červek,  

9. a, OŠ Martina Konšaka

Učenci in učitelji OŠ Martina Konšaka smo 
po (pre)dolgih letih dočakali obnovo naše 
res dotrajane telovadnice. 
Med izvajanjem gradbenih del smo telovadili 
kar v šolski avli in učilnici. Nestrpno smo 
čakali, da bodo dela zaključena. Svečano 
otvoritev, ki se je je udeležil  tudi župan  
MO Maribor, dr. Andrej Fištravec, smo imeli 
27. marca. Telovadnica je prijetna, polna 
toplih barv, z novimi koši, s prekrasnim 
parketom …

Ure športne vzgoje zdaj minevajo v res 
prijetnem okolju in vzdušju.
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konšak
n Anadeja Bajzek,  

9. a, OŠ Martina Konšaka

Nacionalni otroški parlament
Mladim velikokrat očitajo, da živijo v svojem 
svetu, da se ne zavedajo realnosti sveta in 
niso zmožni kritičnega mišljenja, reševanja 
problemov in razumevanja odraslega sveta. 
Pozabljajo pa, da se odrasli svet in odločitve, 
ki jih le-ti sprejemajo, drastično dotaknejo 
sveta otrok. Zato so mnenja otrok še kako 
ključna v prizadevanju za boljšo družbo. Na 
svetu sta namreč okoli 2 milijardi otrok. 2 
milijardi posameznikov, ki bodo ustvarjali 
prihodnost sledečih generacij, prav tako 
kot za njih to počnejo njihovi starši zdaj. 
Po drugi strani pa sta otroška kreativnost 
in zagnanost vedno bolj spoštovani. Otroci 
so pripravljeni spregovoriti, le besedo jim je 
treba dati. To besedo so že štiriindvajsetič 
zapored dobili na Nacionalnem otroškem 
parlamentu. Zasedanje je letos potekalo 7. 4. 
2014  in tudi jaz sem se ga udeležila  skupaj 
s spremljevalci in z osmimi delegati, ki so 
ponosno predstavljali podravsko regijo. Iz 
te regije prihaja tudi letošnja predsednica 
otroškega parlamenta, Nomi Hrast.
No, nihče izmed nas pa ni bil videti nič kaj 
predsedniško, ko smo se že ob 6. uri zbrali 
na avtobusni postaji in se v upanju, da je 
teh nekaj ur, ki smo jih v pričakovanju tega 
dne namenili spancu, dovolj.  Sicer pa je 
vožnja v Ljubljano ponudila priložnost za 
podaljšanje počitka ali pa ogrevanje pred 
debato v parlamentu. Ko smo se tako v 
našem minibusu približevali prestolnici, 
sem popolnoma naivno domnevala, da bo ta 
»hiša slovenske demokracije« nekako večja, 
mogočnejša, vendar ni bila takšna, kot sem 
si jo predstavljala. Čeprav pa ne morem reči, 
da parlament ne bi bil vreden ogleda. Prav 
nasprotno. Mislim, da smo vsi uživali v 
pomembnosti dogodka in lokacije. V bistvu 
sem se počutila skoraj domače. Pa ne samo 
zaradi priponke, ki smo jo vsi dobili tisti dan 
kot dokaz, da tja »res spadamo«. Dejstvo 
je, da so to prostori, ki jih vsi poznamo 
s televizije in jih nekako razporedimo in 
dopolnimo s pomočjo naše domišljije. Ko 
pa tja pridemo, pa moramo preveriti in se 
še enkrat vprašati, ali smo res tam ali pa 
celotno dogajanje spet spremljamo preko 
ekrana. Vsaj tako sem se počutila jaz.
Množica mojih vrstnikov in spremljevalcev, 
mentorjev in ostalih se je (po varnostnem 
pregledu, seveda) odpravila proti  glavni 
dvorani. Delegati so zasedli sedeže 
poslancev, ostali pa smo dogajanje spremljali 
s prostora oz. balkona za novinarje. Po 

uvodnih pozdravih predsednika države, 
gospoda Boruta Pahorja, in podpredsednice 
državnega zbora, Polonce Komar, smo imeli 
čast spoznati tudi posebno predstavnico 
OZN, gospo Marto Santos Pais. Posebej na 
ta dan so na zasedanje prišli tudi varuhinja 
človekovih pravic in veliko ministrov ter 
predstavnikov različnih organizacij. 
Po teh uvodnih ceremonijah je sledil zabavni 
del. Zame zato, ker sem se lahko prosto 
sprehajala po parlamentu in motila naše 
parlamentarce, ki so v skupinah razglabljali 
o perečih problemih v svetu otrok, kljub 
temu pa so družbo obravnavali tudi kot 
celoto. Sive celice so delovale v kar štirih 
skupinah, ki so temo letošnjega otroškega 
parlamenta Razmere v družbi razčlenile še 
na podteme: Drugačen sem, saj si tudi ti!, 
Doseganje ciljev, Revščina in brezposelnost 
mladih ter Vpliv medijev.  
Med kroženjem po skupinah in vnetim 
zapisovanjem komentarjev in ugotovitev 
sem se na lastne oči prepričala, kako zrelo 
razmišljajo najstniki, ki so v bistvu enako 
stari kot jaz, pa so se mi kljub temu zdeli 
mnogo starejši. Seveda je bil tak le prvi 
vtis, saj sta med odmorom prišli na plan 
njihova živahnost in razigranost. Sicer pa 
so tudi oni le otroci in najverjetneje ne bodo 
sami spremenili sveta. Ampak kljub temu 
verjamem, da se jih bo nekaj vrnilo in čez 
nekaj let bodo na istem mestu, kjer so se kot 
otroci krepčali z rogljički, oblečeni v suknjič 
in kravato oblikovali podobo Slovenije.

Po še dobri uri dela v skupinah je sledil 
plenarni del, ki se mi je zdel najzanimivejši. 
Čeprav je trajal debeli dve uri in sem bila 
že malce utrujena, sem bila popolnoma 

presenečena nad zavzetostjo parlamentarcev. 
Ko je razprava stekla, so bili mikrofoni ves 
čas prižgani, delegati so roke dvigovali kot 
po tekočem traku in ko se nam je pridružila 
še predsednica vlade, gospa Alenka Bratušek, 
ki  je prav tako z veseljem odgovarjala na 
še tako (pre)drzna vprašanja, se skoraj niso 
mogli ustaviti. Mladi so pogumno izražali 
svoje mnenje, delili svoj prav in ob tem 
tudi spoštovali ostale poglede. Če jih ne bi 
preganjal čas, bi verjetno lahko nadaljevali 
še ure in ure. Kar pa je najpomembneje pri 
celotnem letošnjem zasedanju, je to, da so 
imele besede težo.  Tako je prva delavnica 
Drugačen sem, saj si tudi ti! poudarila, da 
obstaja razlika med besedo drugačen in 
različen in kako lahko materialne dobrine 
delajo razlike med ljudmi. Da imajo tudi 
mediji vpliv na dojemanje drugačnosti in 
da se strpnost in spoštovanje »pisanosti« 
ljudi začneta že z vzgojo doma in v šolah.  
Tudi naslednja tema Doseganje ciljev je 
bila zelo aktualna. Prišli so do ugotovitve, 
da na poti do uresničitev sanj naletimo na 
različne ovire, kot so denar, neodobravanje 
družine, učni uspeh, kulturne razlike in 
podobno. Opozorili so tudi na to, da mladim 
perspektivnim športnikom velikokrat na 
poti do uspeha dela težave finančno stanje, 
saj oprema, treningi in tekmovanja zahtevajo 
veliko denarja. Zanimiva tema se je odprla 
tudi na vprašanje, kako bi preprečili »beg 
možganov«. V debati je bil izpostavljen 
tako pozitiven kot tudi negativen vidik 

odhajanja mladih v tujino. S tem je bila 
povezana tudi tretja delavnica. Delegati, ki 
so razpravljali o revščini in brezposelnosti 
mladih, so ugotovili, da šolstvo v resnici 
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še zdaleč ni brezplačno in da otroci niso 
dovolj izobraženi o poklicih, zato imajo 
tudi težave z odločitvijo o nadaljnjem 
šolanju. Solidarnost bi lahko v šolah širili s 
projektom Štafeta pozitive, mladi pa morajo 
biti dovolj izobraženi o naboru poklicev, da 
se bodo lahko odločili za perspektiven in 
hkrati njim na kožo pisan poklic. Kot so 
že ostale skupine med razpravo omenile, 
imajo mediji velik vpliv na način našega 
življenja.  V ta problem so se poglobili 
parlamentarci zadnje skupine. Povedali 
so, da imajo mediji tako dobre kot slabe 
strani. Omogočajo nam, da prejemamo 
informacije in se izobražujemo, predvsem 
socialna omrežja nas tudi povezujejo in 
omogočajo komunikacijo. Po drugi strani 
pa so novice lahko tudi zavajajoče in, kot 
vemo, lahko predvsem internet zmanjša 
družabnost. Svetovali so, naj se družine čim 
več igrajo, družijo in preživljajo čas skupaj še 
kje drugje kot ob večerih pred televizorjem, 
kar postaja zdaj slaba zamenjava kvalitetnega 
druženja. 

Z vsemi temi ugotovitvami in še mnogo 
drugimi, ki bi bile verjetno nekoliko 
preobsežne za ta članek, smo zaključili 24. 
nacionalni otroški parlament. Naslednje leto 
bodo prišli novi delegati, ki bodo razpravljali 
o temi, ki je bila letos izglasovana. To je 
Izobraževanje in poklicna orientacija, ki po 
glasovih parlamentarcev potrebuje največ 
pozornosti in tudi sama se strinjam, da je 
to ključ do uspešne prihodnosti mladih.
Če ste mislili, da se je naš dolg dan tukaj 
zaključil, se motite. Preden smo lahko 
popolnoma izklopili možgančke in 
zadremali na poti domov, smo se udeležili 
še okrogle mize, katere naslov je bil 
Prihodnost naše družbe – pogledi otrok in 
mladostnikov na razvoj sveta. Nagovoril nas 
je gospod Karel Erjavec in nekaj besed je 
spregovorila tudi že prej omenjena Marta 
Santos Pais. Ogledali smo si kratek film We 
all make the world beautiful in se nato na 
podlagi barvnih listov, ki so bili na stolih, 
razdelili v skupine, kjer smo izpostavili eno 
ali dve pravici iz Konvencije o otrokovih 

pravicah, ki je letos praznovala petindvajseto 
obletnico. Povedali smo, zakaj se nam zdi 
izbrana pravica najbolj pereča in kako bi 
jo dopolnili oz. zagotovili izvajanje le-te. 
Posebej zanimivo je bilo poslušati, kako 
različne probleme smo izpostavili in kako 
bi jih rešili. To dokazuje, da otrokove pravice 
še vedno niso dovolj upoštevane in še vedno 
obstaja prostor za napredek, čeprav se nam 
včasih zdi drugače.

Ob koncu dneva sem bila prepričana, da 
že dolgo nisem bila tako utrujena in komaj 
sem čakala, da prispemo domov. Vendar 
nikakor ne obžalujem, da sem sprejela 
možnost, da se udeležim tega zasedanja. 
Meni in parlamentarcem je ta dan zagotovo 
dal nove izkušnje in spoznanja. Mladi so 
imeli možnost spregovoriti in zastopati 
otroke in njihove interese. Čeprav je ta en 
dan, ki ga na leto namenimo mnenju otrok, 
premalo, je vseeno začetek in možnost, da 
se vključimo v aktivno spreminjanje podobe 
boljše družbe prihodnosti.

OŠ MARTINA KONŠAKA 
V OKVIRU PRAZNIKA MESTNE ČETRTI TEZNO

PRIREJA TRADICIONALNI KONCERT

KDOR POJE, SLABO NE MISLI
V ČETRTEK, 29. 05. 2014 OB 18:00 URI

V AVLI ŠOLE, PREKMURSKA 67

NASTOPAJO:
PEVSKI ZBORI OŠ MARTINA KONŠAKA
•  CICIBANSKI PEVSKI ZBOR
•  OTROŠKI PEVSKI ZBOR
•  MLADINSKI PEVSKI ZBOR
• FOLKLORNA SKUPINA IN DRUGI

PRIDITE, DA SKUPAJ ZAPOJEMO!

martinmartin konšak
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slava klavora
n Silvo Muršec, prof. 

Soavtor in koordinator projekta Comenius, večstranska šolska 
partnerstva, tudi na Osnovni šoli 

Slave Klavore Maribor!
V obdobju od julija 2012 do maja 2014 
Osnovna šola Slave Klavore sodeluje v akciji 
Comenius, večstranska šolska partnerstva, 
s projektom »Skrivnosti Newtonovega 
jabolka«

Akcija Comenius večstranska šolska 
partnerstva je namenjena povezovanju 
in sodelovanju najmanj treh šol iz treh 
različnih sodelujočih držav na skupno 
temo. Projekt mora imeti jasno opredeljeno 
temo in predvidene lokalne in mednarodne 
aktivnosti. Običajno je vključen v redne 
šolske aktivnosti in redni učni načrt.
Glavni cilj večstranskih šolskih partnerstev 
je prispevati k mednarodnemu sodelovanju 
izobraževalnih organizacij (od vrtca do 
srednješolske ravni). Projekt je lahko 
osredotočen na učence ali na šolo. 
Projekt sestavljajo načrtovane lokalne in 
mednarodne aktivnosti na določeno temo. 
Aktivnosti oziroma rezultate določi 
partnerstvo v prijavi. Delo v drugačni šoli in 
v drugi državi omogoča razmislek o lastnih 
metodah poučevanja pa tudi vzpostavitev 
dragocenih poklicnih in osebnih stikov s 
kolegi na partnerski instituciji.
Omenjene akcije pri nas finančno podpira 
in izvaja Center Republike Slovenije 
za mobilnost in evropske programe 
izobraževanja in usposabljanja (CMEPIUS). 
Skupaj s partnerji iz sedmih evropskih držav 
(Nemčija, Italija, Estonija, Španija, Poljska, 
Švedska in Turčija) smo na Osnovni šoli 
Slave Klavore Maribor pripravili Comenius 
projekt „Skrivnosti Newtonovega jabolka“ 
(originalno „Secrets of Newton‘s Apple“). 
Projekt je namenjen popularizaciji pouka 
naravoslovnih predmetov (fizike, kemije, 
biologije) z uporabo sodobne informacijsko-
komunikacijske tehnologije (IKT) in 
z uporabo spletnih orodij Web 2.0. 
Projekt je nadaljevanje nadvse uspešnega 
e-Twinning projekta „Young Scientist in 
the Laboratory“, za katerega je naša šola 
leta 2009 prejela evropski znak kakovosti 
(European Quality Label). 
(E-Twinning projekti seveda niso finančno 
podprti in ne omogočajo mobilnosti otrok 
in učiteljev.)
Na Osnovni šoli Pare Manyanet v 
mestu Reus (v bližini Barcelone) je tako 
med 17. in 19. oktobrom 2012 potekalo 

srečanje učiteljev – koordinatorjev 
projekta iz vseh sodelujočih držav.  
Na srečanju so bili zastavljeni cilji in naloge, 
ki jih bomo opravili do meseca maja 2014. 
Cilji so bili osredotočeni na dve poglavji, 
in sicer: uporaba IKT opreme v vzgojno-
izobraževalnem procesu (neposredna 
uporaba pri pouku) in načrtovanje ter 
usklajevanje urnika mobilnosti.

Priložena fotografija prikazuje sprejem 
učiteljev pri županu mesta Reus v mestni 
hiši (posneto 18. oktobra 2012).

Upoštevajoč relativno veliko število 
sodelujočih šol je bilo z urnikom mobilnosti 
ter načrtovanim številom otrok na 
posamezni mobilnosti potrebnega veliko 
dogovarjanja in usklajevanja. Upoštevati 
je namreč potrebno dejstvo, da so učenci 
v času obiska v drugi državi nastanjeni pri 
družinah svojih sovrstnikov. 
Dogovorili smo se, da se bodo srečanja 
odvijala v naslednjem vrstnem redu: Nemčija 
(december 2012), Italija (marec 2013), 
Estonija (maj 2013), Slovenija (oktober 
2013), Poljska (marec 2014), Švedska (april 
2014) in Turčija (maj 2014).
Za našo šolo smo za učence načrtovali vsega 
skupaj 16 potovanj v države partnerice, na 
koncu pa bo skupno število 18. Tudi skupno 
število opravljenih mobilnosti učiteljev 
naše šole bo na koncu večje od prvotno 
načrtovanega.
Učenci naše šole so s projektom načrtovane 
aktivnosti opravili nadvse resno in korektno. 
Tako sta na primer na prvem srečanju v 
Nemčiji v mestu Mönchengladbach dva 
učenca pripravila samostojno dvourno 
delavnico v angleškem jeziku na temo 
uporabe IKT tehnologije pri pouku 
(SumoPaint in Prezi).

Fotografija iz Nemčije.

Na prvem srečanju so učenci z glasovanjem 
izbrali logotip, ki predstavlja naš projekt. 
Izglasovan je bil logotip, ki ga je v spletnem 
orodju SumoPaint pripravil učenec naše 
šole, Matic Visočnik.

Logo Slovenia Matic Visocnik

Od srečanja do srečanja so učenci pod 
vodstvom različnih mentorjev pripravili 
video zapise o uporabi IKT in Web 2.0 
orodij pri pouku. Naj navedem samo 
nekatere: uporaba odprtokodnega programa 
Tracker za video analizo gibanj različnih 
predmetov, „time lapse“ fotografija pri 
opazovanju razraščanja bakterij in kaljenju 
semen, uporaba digitalnega merilnega 
kompleta Vernier, določitev hitrosti zvoka s 
pomočjo video analize, izdelava 3D anaglyph 
fotografij …  Žal na tem mestu ne moremo 
opisati vsega opravljenega dela, zato vas 
vabimo, da si opravljene aktivnosti ogledate 
na naslovu http://www.sonacomenius.com/.
Prav tako so učenci na vsakem srečanju v 
multimedijski obliki s pomočjo predstavitve, 
narejene v spletni aplikaciji Prezi, predstavili 
šolo, podravsko regijo in Slovenijo. Praktično 
na vseh srečanjih so izstopali s svojim 
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znanjem o uporabi IKT tehnologije in 
spletnih orodij, z znanjem angleškega jezika 
kakor tudi s sproščenostjo in odprtostjo. S 
svojimi sovrstniki so hitro navezovali stike 
in sklepali nova prijateljstva. 
 V začetku oktobra 2013 je bilo srečanje na 
naši šoli. Sodelujoči partnerji so za obisk naše 
dežele izrazili velik interes, saj nas je obiskalo 
kar 21 učencev in 17 učiteljev iz sedmih 
držav partneric. Na srečanje (od 30. 9. do 4. 
10. 2013) smo se na šoli temeljito pripravili. 
Partnerjem smo ponudili pestro paleto 
najrazličnejših aktivnosti: od strokovnih 
delavnic z uporabo IKT tehnologije in 
digitalnih merilnikov (v izvedbi učiteljev 
in učencev šole), strokovnih obiskov 
in vodenih ogledov (ogled Maribora in 
Ljubljane, obisk Hiše eksperimentov, ogled 
Postojnske jame in Bleda) do spoznavanja 
kulinaričnih dobrot naše regije. V sklopu 
strokovnih delavnic smo poseben poudarek 
namenili video analizi gibanja „rakete“ na 
vodni pogon z uporabo programa Tracker 
in merjenju različnih fizikalnih količin z 
uporabo digitalnih merilnih vmesnikov 
Vernier.

Otvoritev srečanja na šoli

Poskušanje kulinaricnih dobrot

Ogled znamenitosti Maribora

Sestanek uciteljev

Hisa eksperimentov LJ

Zadnje srečanje bo konec meseca maja v 
mestu Diyarbakir v Turčiji. Srečanja se bosta 
udeležila dva učenca.
V okviru projektnih aktivnosti smo presegli 
prvotno načrtovano število mobilnosti 
učencev in učiteljev naše šole. Sprva smo 
načrtovali skupno 24 mobilnosti (potovanj) 
v države partnerice, končno število vseh 
mobilnosti pa bo 34. To pomeni, da smo 
s sredstvi, ki smo jih prejeli za izvedbo 
projekta ravnali strogo racionalno z željo, 
da omogočimo obiske drugih držav kar se 
da velikemu številu naših učencev.
Zavedamo se, da brez velike pomoči 
staršev otrok, ki so bili v vlogi gostiteljev 
gostujočih otrok in so nam pomagali tudi 
na druge načine, tega projekta ne bi mogli 
izpeljati tako kakovostno. Staršem se za 
kakršnokoli pomoč pri izvedbi projekta 
najlepše zahvaljujemo.

Pred Blesjkim gradom

slava
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klavora

n Nataša Barberić,  
7. a, OŠ Slave Klavore Ekskurzija v Gradec

V soboto, 12. aprila, smo se učenci OŠ Slave 
Klavore pod vodstvom turistične agencije 
Galileo 3000 in turističnim vodičem Matejem 
odpravili v Gradec v Avstrijo. Zbrani smo bili 
učenci od četrtega do devetega razreda, ki se 
učimo nemščino. Spremljale so nas učiteljice 
naše šole: Selena Mitić, Brigita Matjašič, 
Irena Oman Purič in Petra Drofenik. Prav 
tako sta se nam učitelja Monika Boltar in 
Tim Kukovec.
Naše potovanje se je začelo ob osmih zjutraj. 
Med vožnjo smo se smejali, poslušali glasbo, 
pojedli kakšno sladkarijo in peli.
Ob prestopu meje nam je turistični vodič 
podal nekaj osnovnih informacij o Avstriji. 
Z zanimanjem smo prisluhnili njegovi razlagi 
o Avstriji in Arnoldu Schwarzeneggerju.
Z avtobusom smo se do Gradca vozili 

približno uro in pol, saj smo vmes imeli 
20 minutni postanek. Na postajališču smo 
najprej zagledali Avstrijce, ki so nosili 
papirnate kronice. Nekateri med nami se 
niso mogli upreti in so šli vprašat, ali jih 
lahko dobijo. Vsi, ki so dobili kronice, so si 
jih nadeli. Nekateri so izgledali kot vitezi, 
drugi pa kot kraljeviči. Pred nami je bil še en 
del  zabavne vožnje z  avtobusom.

Ob prihodu avtobusa v Gradec, je bila prva 
in edina beseda, ki mi je prišla na misel ob 
pogledu na  zgradbe: »Vau«. Še lepše pa je bilo, 
ko smo stopili ven. Pred avtobusom so nas 
učiteljice in vodič še enkrat prešteli. Odpravili 
smo se na Schlossberg, na katerem smo si 
ogledali Uhrturm. Na poti do vrha smo se 
ustavili ob spomeniku Francisca I. Prisopihali 
smo na vrh hriba Schlossberg in bili nagrajeni 
s prelepim razgledom na Gradec.
Na vrhu hriba je bilo veliko turistov z 
različnih delov sveta. Tudi Slovenci so bili 
med njimi. Nekateri so nas vprašali, ali 

govorimo slovensko. Vsi smo se zasmejali.

Obogateni z novim znanjem smo se odpravili 
na Murinsel. Po ogledu smo sedli in pomalicali 
še zadnje sendviče ob šumenju deroče Mure, 
ki je tekla pod kovinsko konstrukcijo. Ta otok 
je bil je narejen, ko je bil Gradec Evropska 
prestolnica kulture.
Potem smo si ogledali še Kunsthaus. 
Razdeljeni v manjše skupine smo se starejši 
učenci vnovič odpravili na raziskovanje centra 
mesta. Mlajši učenci so bili z učiteljicami.
V stiku z naravnimi govorci v muzeju, 
trgovinah in restavracijah smo ugotovili, 
da je znanje nemščine zelo koristno, in se 
odločili, da si ga v prihodnjih letih pridno 
pridobivamo. S tem bomo lahko dobro 
razumeli svoje sosede in z njimi dobro 
sodelovali. Čas za odhod domov je prišel 
prehitro. Veseli, polni novih vtisov in prijetno 
utrujeni smo se odpeljali proti Mariboru. Pred 
šolo so nas dočakali starši, s katerimi smo se 
odpravili domov.
Ekskurzija v Gradec je bila poučna, zabavna in 
koristna. Upam, da se bomo tudi v prihodnje 
lahko udeležili podobnih ekskurzij.

Posebna zahvala je namenjena tudi 
ravnateljici šole, gospe Stanislavi Frangež, 
prof., ki tovrstno obliko mednarodno 
usmerjenega projektnega dela s svojo 
angažiranostjo v organizacijskem, v 
vsebinskem kakor tudi v izvedbenem smislu, 
nadvse zavzeto podpira.
Menimo, da takšna oblika mednarodno 
usmerjenega projektnega dela za vse 
sodelujoče, pa tudi za tiste, ki v projekt niso 
bili vpeti neposredno, pomeni odlično in 
večplastno izkušnjo, ki se preko opravljenega 
vsebinskega dela projekta kaže v spoznavanju 
narodov Evropske Unije. 
Samo dobro poznavanje narodov EU, 
raznolikosti kulturne dediščine in dobri 
medsebojni odnosi nam bodo na dolgi 
rok omogočili dobro, kvalitetno in varno 
sobivanje na tem koščku planeta. 
Ta pozitivna izkušnja nam daje spodbudo, 
da s tako obliko dela v okviru Erasmus+ 
projektno usmerjenega dela nadaljujemo 
tudi v prihodnje.Pred Postojnsko jamo
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n mag. Brigita Matjašič, 
	 prof. slov. in nem., 
	 OŠ Slave Klavore Brezstresno k pouku ali ko spoznaš, 

da je 90 odstotkov še vedno odlično
Najnovejša spoznanja s področja 
psihologije, pedagogike in didaktike
Seminar je podprt in financiran s strani 
EU. – Cilj seminarja je opremiti učitelje 

v Evropi z učinkovitimi orodji uspešne 
komunikacije in sodobnimi tehnikami 
in najnovejšimi raziskovanji na področju 
psihologije. – Učitelji se vsakodnevno 

soočamo z izzivi, na katere nas študij 
popolnoma ne pripravi. – Delo je bilo 
zelo dinamično, seminar pa zelo koristen.

Sedemdnevni seminar Stressfrei in 
den Unterricht 1 (Brezstresno k pouku 
1) na Tenerifih v Španiji je zasnovan 
predvsem za učitelje vseh stopenj in ravni: 
osnovnošolske, srednješolske, predšolske 
vzgoje, izobraževanje odraslih ...  Je tudi 
seminar, ki je podprt in financiran s strani 
Evropske unije, katere krovna organizacija je 
Cmepius s sedežem v Ljubljani. Sodelovalo 
je dvaindvajset udeležencev iz različnih 
držav: Nemčije, Avstrije, Danske, Poljske 
in Slovenije.
Vsebinsko je bil seminar zelo kompleksen 
in je zajemal več področij: novejša spoznanja 
strategije NLP, metaprogrami kot pomoč pri 
uspešnem učenju, zaznavanje, sprejemanje in 
telesna govorica, stres in trening pozitivnega 
formuliranja ciljev, s pomočjo pogovora 
iskati rešitve, vizualna pravopisna strategija, 
čustveni trening, odpravljanje blokad, vpliv 

n Petra Drofenik, Brigita Matjašič, 
	 Koordinatorki za nadarjene učence, 
	 OŠ Slave Klavore

Družita nas veselje in dobra volja ...
Nadarjeni učenci OŠ Slave Klavore 
Maribor na obisku pri starostnikih in 
mlajših učencih

V okviru projekta dela z nadarjenimi 
učenci, ki ga na naši šoli izvajamo že več 
let, namenjamo še posebno pozornost 
medgenercijskemu druženju, ustvarjalnim 
in socialnim veščinam ter prilagajanjem 
raznim situacijam, v katerih je treba biti 
pozitiven in pomagati. 
Učenci od 5. do 9. razreda obiskujejo starejše 
občane doma Tezno. Tam skrbno pripravijo 
delavnice, v katere vključijo tudi naše učence. 
Mi pa čudovitim oskrbovankam popestimo 

in polepšamo materinski dan. Tudi letos 
je bilo tako. Učenci so skupaj z njimi 
izdelovali voščilnice, kreativno ustvarjali 
posvetila, jih z njimi prebirali in na koncu 
v vse vizitke tudi zapisali. Sodelovale so v 
večini oskrbovanke, ki so jih nekateri naši 
učenci ganili do solz. Prav zanimiv in nadvse 
prijeten je bil pogled na delo v delavnicah, 
druženje ter medsebojno pomoč.

Učenci 9. razredov pa so se priključili projektu 
mariborskega lutkovnega gledališča, ki ga 
vodijo na naši šoli učiteljice prve triade. 
Skupaj s tretješolci so izdelovali rusice, 

mravljice, ki jih potrebujejo v gledališču 
pri igrici, v kateri bodo uprizorili mravljišče. 

Delo je bilo zahtevno, učenci so morali 
pokazati veliko ročnih spretnosti, saj so 
morali najprej iz volne z milnico izdelati 
trupe, mravljice povezati s šivanko in žičko, 
šivati nanje oči in usta, pritrjevati tipalke 
in prilepiti tačke. Naši učenci so pokazali 
veliko zanimanja in takoj so bili pripravljeni 
pomagati mlajšim, tako da so opravljali težja 
in zahtevnejša dela. Skupaj jim je uspelo in 
naša šola bo za 100 rusic povečala gledališko 
mravljišče.

slava
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dejavnikov (sider) na posameznikov razvoj, 
negativni dejavniki, organizacija pouka „open 
space“,  medkulturni večer, VAKOG, šola 
in šolski sistemi, metaprogrami, skupinske 
dinamične igre ...

V ospredju je bil NLP-pristop, ki temelji 
na modelu medosebne komunikacije in 
se predvsem nanaša na odnose, uspešne 
vzorce vedenja in subjektivne izkušnje 
(zlasti vzorce misli) ter sistem alternativne 
terapije, ki si prizadeva za izobraževanje ljudi 
o samozavesti in učinkoviti komunikaciji, 
da spremenijo svoje vzorce duševnega in 
čustvenega vedenja. 
NLP je bil prvotno predstavljen leta 1970 
kot učinkovita in hitra oblika psihološke 
terapije, ki lahko obravnava celo vrsto 
problemov, kot so fobije, depresije, učne 
težave … Metoda prav tako zagovarja 
možnost  samoodločanja prek  priučenih 
omejitev in prepričanj  ter poudarja dobro 
počutje in zdravo delovanje. Kasneje je bil 
predstavljen kot znanost odličnosti, ki izhaja 
iz študije ali modeliranja o tem, kako uspešni 
ali izjemni ljudje na različnih področjih 
dosežejo svoje rezultate. Trdili so, da lahko 
ta znanja, ki jih lahko pridobi vsak, izboljšajo 
njihove učinkovitosti tako osebno kot tudi 
profesionalno.

Cilj seminarja je bil opremiti učitelje v 
Evropi z učinkovitimi orodji uspešne 
komunikacije in sodobnimi tehnikami 
s področja psihologije in raziskovanja 
možganov. Vsakodnevno smo soočeni z 
izzivi, na katere nas študij popolnoma ne 
pripravi. To je dodatna vrednost učitelja, 
ki zna uspešno komunicirati in delovati 
v aktivu, sodelovati z učenci, s starši, z 
vodstvom, s sodelavci, pravilno svetovati 
in usmerjati učence, ki imajo težave, se 
spopadati s stresom na delovnem mestu 
in z zgledom vzgajati v samozavestne in 
odgovorne evropske državljane.
Seminar je omogočal vpogled in poglobitev 
novejših spoznanj s področja stresa, kot 
ga doživljamo mi in učenci. Tako lahko 
učinkoviteje odreagiramo v stresnih 
situacijah, kar pa nam daje novo energijo 

in moč pri pouku, hkrati pa strokovno 
bogati naše znanje z novimi idejami za 
pouk, saj smo usvajali najnovejše didaktične, 
pedagoške in psihološke vsebine, pomembna 
spoznanja s področja raziskave delovanja 
človeških možganov, spoznavali smo nove 
koncepte in strategije poučevanja. Zaradi 
vsega naštetega lahko poučevanje poteka 
v prijetnem vzdušju, z manj stresnimi 
situacijami upoštevajoč individualnost 
vsakega učenca s še bolj diferenciranim 
delom. Izmenjava izkušenj z izkušnjami 
kolegov drugih držav je bila še posebej 
dragocena, tako lahko še vedno ohranjamo 
stike in pripravljamo mednarodne projekte. 
Porodil se je občutek, da smo učitelji v 
Evropi povezani, da lahko najdemo skupne 
interese in se izmenjujemo. Globoko nam 
je uspelo pogledati v druge šolske sisteme, 
predvsem nemškogovorečih dežel, hkrati pa 
zelo aktivno uporabljati nemščino.
Delo je potekalo zelo dinamično – od 
predavanj, dela v dvojicah, skupini, študij 
gradiva in skupinskega oblikovanja plakata, 
analize, sinteze, debate, predstavitve, študij 
primera, igre vlog, priprava medkulturne 
prireditve (predstavitev posameznih držav 
s poudarkom na predstavitvi hrane), 
predstavitve teme v mešanih skupinah, 
treningov pozitivnega formuliranja ciljev, 
didaktičnih iger s težiščem navdušiti vse 
učne tipe, vizualne, slušne in kinestetične, 
improvizacijskih vaj ...
Začetek seminarja je bil namenjen 
spoznavanju in predavanju o temi 
izobraževanja. Sledile so predstavitve 
različnih učnih stilov (VAKOG) in 

prepoznavanju pri posameznih učencih. 
Obogatili so naše vedenje z najnovejšimi 
spoznanji s področja nevrobiologije in 
idejami, kako ta spoznanja vključiti v pouk. 
Drugi dan smo v parih urili ravnanja z 
različnimi učnimi tipi. Popoldne smo se 
uvedli v NLP-coaching s predavanjem 
in praktičnim prikazom, zvečer pa smo 
na prireditvi medkulturno predstavljali 
kulinarične in naravnogeografske 
znamenitosti držav. Tretji delovni dan 
smo bili deležni predavanja o raziskavah 
možganov s spoznanji in preizkusom 
vizualne pravopisne strategije. Sledili so 
priprava plakatov za predstavitev šolskih 
sistemov in inštitucij v Evropi z razgibano 
debato o prednostih in pomanjkljivostih 
posameznih sistemov. Zadnji del tega dne 
je bil namenjen kratkemu tečaju španščine. 
Naslednji dan smo se aktivno vključevali v 
obliko delavnic „open space“ in mreženju 
ter iskanju partnerjev za bodoče projekte 
in mednarodna sodelovanja. Peti delovni 
dan smo teoretično spoznali in preizkusili 
metodo iskanja pozitivnih rešitev in kako 
tako izboljšati komunikacijo. Predstavljali 
smo vnaprej pripravljene dinamične igre. 
Naslednji dan smo poslušali predavanje 
o metaprogramih in odpravljanju blokad 
s pomočjo treninga s študijem primera, 
videopredstavitev in preizkus v praksi ter 
delo v dvojicah. Sedmi delovni dan smo 
sintetizirali usvojeno znanje, se prepuščali 
idejam za integracijo naučenega, predstavljali 
socialne igre za boljšo skupinsko dinamiko 
in se posvetili zaključnemu predavanju s 
podelitvijo certifikatov. 

klavora



18

n Maja Veit Berčnik,
	 Vzgojiteljica, 
	 Vrtec Tezno Mestni gozd Stražun – 

srce Maribora
Vrtec Tezno Maribor se nahaja v neposredni 
bližini Stražunskega gozda. Ta velja za enega 
bolje ohranjenih mestnih gozdov v srednji 
Evropi in predstavlja izjemno naravno 
dediščino, hkrati pa je prostor rekreacije, 
oddiha in doživljanja za številne meščane 
mesta Maribor. Gozd Stražun je zavarovan 
kot naravni spomenik, hkrati pa je opredeljen 
kot naravna vrednota.
Strokovni delavci Vrtca Tezno Maribor si že 
od nekdaj prizadevamo, da predšolske otroke 
spodbujamo k doživljanju in spoznavanju 
gozda z vsemi čuti. Zato se velikokrat 
odpravimo v gozd. V letošnjem šolskem 
letu smo se odločili pristopiti k projektu 
Z igro do prvih turističnih korakov, ki ga 
je razpisala Turistična zveza Slovenije v 
sodelovanju s Skupnostjo vrtcev Slovenije. 
Po večkratnih obiskih gozda v vseh letnih 
časih, smo skupaj z otroki začrtali pot, 
po kateri se bodo sprehajali vrtčevski in 
osnovnošolski otroci, posamezniki, pari, 
družine, turisti. Pot bo opremljena z 
zanimivimi interpretativnimi tablami, na 
katerih bodo obiskovalci skozi kratke tekste 
in zanimive ilustracije spoznavali gozd in 
njegove prebivalce ter pomen ohranjanja 
tega izjemnega gozdnatega območja za 
Mariborčane.
Pedagoški delavci v Vrtcu Tezno Maribor 
skrbno izbiramo dejavnosti, s katerimi 
otrokom omogočamo doživljati gozd kot 
celoto. Z zgodbo Netopir Boromir, ki smo 
jo prelili v lutkovno predstavo, smo otroke 

motivirali, da vsak dan z največjim veseljem 
vstopajo v gozd različnim dejavnostim 
naproti, pa naj bodo naravoslovne ali 
naravovarstvene dejavnosti, orientacijski 
pohodi ali pa samo gibalne dejavnosti.
Vplivat i  žel imo na ekološki  in 
vzgojnopedagoški vidik gozda oziroma 
narave nasploh. Tako si prizadevamo za 
oblikovanje odnosa otrok do vseh gozdnih 
virov in njihovega osveščanja o pomenu 
gozda. Otroci si skozi izkušnje, spoznanja 
in doživetja oblikujejo oseben odnos do 
gozda. Narava je posebno področje, v okviru 
katerega razvijamo otrokove sposobnosti za 
dejavno vključevanje v obdajajoče fizično in 
družbeno okolje ter ustvarjanje zdravega 
in varnega življenjskega okolja ter navad. 
Poudarek je na pridobivanju izkušenj 
z živimi bitji in naravnimi pojavi ter na 
veselem raziskovanju in odkrivanju.
Stražunski gozd naj ne bo zgolj dom živalim 
in rastlinam; naj bo hkrati tudi prostor za 
gibanje, sprostitev in doživljanje, tako za 
majhne kot velike obiskovalce.
V sodelovanju z Zavodom RS za varovanje 
narave, območna enota Maribor, kjer 
so pripravili  tekste in ilustracije za 
interpretativne table ter Medobčinskim 
uradom za varstvo okolja in ohranjanje 
narave, ki je finančno podprl izvedbo 
gozdne poti, smo načrtovane dejavnosti 
pripeljali tako daleč, da bomo v mesecu 
maju zastavljene cilje uresničili.
Netopirjevo gozdno pot – po poti nas bo 

namreč vodil simpatični netopir Boromir, 
bomo javnosti predstavili v soboto 31. 5. 
2014. Ob tej priložnosti bomo v Vrtcu 
Tezno Maribor, v enoti Mehurčki pripravili 
razstavo o poteku projekta z otroškimi 
likovnimi izdelki.
GOZD DOŽIVLJAMO MI, DAJTE 
GA ŠE VI.

vrtec tezno

Vrtiljak doživetij v našem vrtcu
n Vesna Božnik,  

Ravnateljica

Vrti, vrti, vrti, vrti se vrtiljak … čudežno 
igralo, ki ga imajo otroci tako radi. Tudi v 
Vrtcu Tezno Maribor je tako. Vendar se na 
našem vrtiljaku ne vrtijo samo otroci! Vrtijo 
se tudi različna doživetja, ki so rezultat 
naše radovednosti, vedoželjnosti, iskanja 
novih znanj in spretnosti … tako otrok kot 
odraslih. Trudimo se, da pri nas odmeva 
smeh in se sliši pesem, da si postavljamo 
vprašanja in poiščemo odgovore, da najdemo 
izzive, ki spodbujajo številne aktivnosti in 
ustvarjalnosti, da si dovolimo biti otroci. 
Zato je naš vrtec poln »čudes«. To so nam 
potrdili tudi na Inštitutu za kakovost in 

meroslovje v Ljubljani, ko so nam v mesecu 
januarju 2014 podelili certifikat kakovosti 
KzP – kakovost za prihodnost vzgoje in 
izobraževanja. 
Vabimo vas, da nas v času od 19. do 31. maja 
obiščete in doživite nekaj čudes na našem 
»Vrtiljaku doživetij«:
•  V ponedeljek, 19. 5. 2014, bo ob 17. uri 

na igrišču vrtca Mišmaš (Dogoška cesta 
20) »Dišalo po zeliščih«. Povonjajte in 
okusite jih tudi vi.

•  V sredo, 21. 5. 2014, se bosta ob 17. 
uri slišala pesem in smeh, ko bodo otroci 
in odrasli v vrtcu Pedenjped (ulica Heroja 

Nandeta 3) skušali »Ujeti mavrico za rep«.
•  V sredo, 28. 5. 2014, pa boste lahko ob 17. 

uri v vrtcu Lupinica (ulica Hinka Nučiča 
11) občudovali fotografije in likovne 
stvaritve »Ko se srečata umetnost otrok 
in odraslih«.

•  V soboto, 31. 5. 2014, vam bodo ob 10. 
uri v vrtcu Mehurčki ( Janševa ulica 3) 
pokazali, kako je nastala gozdna učna pot 
v Stražunu in vas po njej tudi popeljali. 
Spoznali boste, da je »Gozd most v 
naravo«.

Za pokušino pa vam danes predstavljamo 
ščepec naših doživetij. Preberite jih.



Cona Tezno na južnem robu Maribora je največje zaokroženo  industrijsko-poslovno območje v 
Sloveniji. V njej posluje več kot 220 podjetij z več kot 3500 zaposlenimi. Kljub temu je še dovolj 
prostora za nove investitorje, ki sledijo trendom visoke tehnologije in imajo razvit odnos do okolja. 
Podjetja v Coni Tezno uživajo prednosti prestižne prometno-logistične lege in so po ugodnih cenah 

oskrbovana z vsemi potrebnimi energenti.

Več informacij:
Zavod poslovno proizvodna cona Tezno, Cesta k Tamu 27, 2000 Maribor

T: 02/46 01 300, F: 02/46 01 302, E: info@conatezno.si
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17. PRAZNIK MČ TEZNO »SKUPAJ SMO TEZNO« PROGRAM PRIREDITEV V MAJU
DATUM IN URA KRAJ - LOKACIJA NAZIV PRIREDITVE ORGANIZATOR OZ. IZVAJALEC
19.5.2014
ob 17 h

Vrtec Tezno, Enota 
Mišmaš, Dogoška cesta 
20

»Diši po zeliščih« - spoznavanje zelišč iz 
naše okolice

Vrtec Tezno

21.5.2014
ob 10 h

Vrtec Tezno, Enota 
Pedenjped, Ulica Heroja 
Nandeta 3

»Ujemi mavrico za rep« - predstavitev 
obogatitvenih dejavnosti v Vrtcu Tezno

Vrtec Tezno

24.5.2014
ob 10 h

Trg Leona Štuklja, 
Maribor

»Koraki za korakce« - dobrodelni pohod 
za  ureditev gibalnice – sprostilnice na OŠ 
Martina Konšaka Maribor

OŠ Martina Konšaka

24.5.2014
ob 10 h

Fotografsko društvo, 
Prvomajska ulica 28

Otvoritev razstave fotografij Fotografsko društvo Tezno

24.5.2014
ob 10 h

Fotografsko društvo, 
Prvomajska ulica 28

Turnir v pikadu Fotografsko društvo Tezno

25.5.2014
ob 8:00 uri

Župnija Tezno, 
Vrablova ulica 21

Maša v počastitev praznika MČ Tezno Župnijski urad Maribor – Tezno

26.5.2014
od 9. ure dalje

Sedež DU, Ukrajinska 
ulica 30

Turnir v kegljanju s kroglo na vrvici DU Maribor – Tezno
Sekcija kegljanja s kroglo na vrvici

27.5.2014
ob 17.00 uri

OŠ Slava Klavora, 
Štrekljeva ulica 30

V objemu pomladi OŠ Slava Klavora

28.5.2014
od 12. do 19. ure 

Knjižnica Tezno
Zagrebška cesta 18

Zgodba o TAM-u – Akcija zbiranja gradiva Mariborska knjižnica

28.5.2014
ob 16. uri

Knjižnica Tezno
Zagrebška cesta 18

Umrli gigant 1. in 2. del – predvajanje 
dokumentarnega filma o TAM-u 

Mariborska knjižnica

28.5.2014
ob 17. uri

Vrtec Tezno, Enota 
Lupinica, Ulica Hinka 
Nučiča 3

»Ko se srečata umetnost otrok in odraslih« 
- razstava fotografij in likovnih del

Vrtec Tezno

29.5.2014
ob 10. uri

Kegljišče Merčnik, 
Ptujska cesta 102, 
Miklavž

Odprti turnir v steznem kegljanju DU Maribor – Tezno
Sekcija steznega kegljanja

29.5.2014
od 10. do 15. ure

Knjižnica Tezno
Zagrebška cesta 18

Zgodba o TAM-u – Akcija zbiranja gradiva Mariborska knjižnica

29.5.2014
ob. 16. uri

Glavni vhod v TAM Voden sprehod po Poslovno-proizvodni 
coni Tezno, nekdanji Tovarni TAM

Mariborska knjižnica

29.5.2014
ob 17.00 uri

OŠ Slave Klavore,
Štrekljeva ulica 30

Tekmovanje v karateju, v športnih katah za 
deklice in dečke v naslednjih skupinah:
• deklice beli pasovi
• dečki beli pasovi
• deklice rumeni-oranžni pasovi
• dečki rumeni-oranžni pasovi
• deklice zeleni in višji pasovi
• dečki zeleni in višji pasovi

Karate klub Kovinar Maribor

29.5.2014
ob 17.00 uri

DTV Partizan,
Ptujska cesta 198

Tezenski turnir v namiznem tenisu DTV Partizan Tezno

29.5.2014
ob 18. uri

OŠ Martina Konšaka
Prekmurska 67, 

»Kdor poje, slabo ne misli« - revija pevskih 
zborov v režiji ge. Petre Kozar Bežan

OŠ Marina Konšaka

30.5.2014
ob 17. uri

Telovadnica  
TŠC Maribor,  
Zolajeva ulica 12

Osrednja proslava ob 17.  
Prazniku MČ Tezno  
»Skupaj smo Tezno«

MESTNA ČETRT TEZNO

31.5.2014
ob 10. uri 

Vrtec Tezno, Enota 
Mehurčki, Janševa ulica 3

»Gozd most v naravo« - sprehod po gozdni 
učni poti v Stražunu

Vrtec Tezno

Enjoy the ride with our touristic buses.
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n Anica Žvajkar in Milena Križnik,
	 Vrtec Tezno

Diši po zeliščih
Zelišča in dišavnice so okras narave in doma. 
V enoti Mišmaš vrtca Tezno Maribor smo 
se odločili, da si na igrišču vrtca uredimo 
kotiček z zelišči, dišavnicami in drugo 
zelenjavo.
Otrokom smo želeli na njim razumljiv način 
približati pomen vzgoje le-tega ter uporabo 
v vsakodnevni zdravi prehrani. 
Z novim znanjem o zeliščih, zdravilnih 
rastlinah in zeleh so se otroci najprej 
srečali v igralnicah, kjer so si ogledovali 
razne priročnike in strokovno literaturo za 
otroke. Navdušila jih je zgodba Zelišča male 
čarovnice, ki je otrokom na njim razumljiv 
način približala pomen  in uporabo zdravilnih 
rastlin, ki nas obkrožajo. Semena nekaterih 
zelišč smo posejali v korita. Postavili smo jih 
na okenske police  v igralnicah, jih pridno 
zalivali in opazovali, kdaj bodo iz semen 
zrasle mlade rastline. 
Medtem smo skupaj z otroki izbrali prostor 
na igrišču, ga prekopali in pripravili za setev 
in zasaditev. Greda, ki ima obliko gomile, 
bo otrokom omogočala, da bodo lahko 
sami skrbeli za rastline na njej, jih zalivali, 
opazovali njihovo rast in jih tudi nabirali za 
vsakdanjo uporabo. S pomočjo priročnika 
Mali vrtnar smo se seznanili z delom na vrtu 
in orodjem, ki ga za vrtnarjenje potrebujemo.

Ko so rastline v koritih dovolj zrasle, smo 
jih presadili na naš zeliščni vrt.  Nanj smo 
posejali še rukolo, majaron, drobnjak, 
baziliko, peteršilj, timijan, meto, korenček, 
rdečo redkev, jedilne bučke, paradižnik, 
papriko, fižol, solato … otroci so zasajeni 
kotiček s ponosom pokazali tudi svojim 
staršem. Delo v njem je postalo njihovo 
vsakdanje opravilo. Najraje so opazovali, kaj 
se je v njem spremenilo in o tem z veseljem 
pripovedovali. Velikokrat so se ob gomili 
ustavljali, včasih s prstki zmečkali kakšen list 
zelišča, ga povonjali ali celo pojedli. Otroci 

vedo, da so rastline užitne in zdrave ter 
dopolnilo k uravnoteženi prehrani. Nekateri 
otroci so jih hitro znali že poimenovati. 
Najraje pa so se igrali igro ugibanja, ko so 
ugotavljali imena posameznih rastlin. Kadar 
jih po vonju ali sliki niso uganili, so jim 
tisti, ki že znajo brati, z veseljem pomagali 
in prebrali pravo ime. Imena rastlin so 
namreč zapisali na označevalne tablice. 
Ko so rastline na naši gomili dovolj zrasle, 
so jih otroci porezali in odnesli v kuhinjo 
našim prijaznim kuharicam …

…. Ko je nekdo večkrat potrkal na vrata 
kuhinje, sem pogledala skozi kuhinjsko okno  
in videla skupino otrok, ki se je gnetla na 
dvorišču pred kuhinjskimi vrati in klicala 
kuharice. Odprla sem vrata in zagledala 
njihove svetle očke, polne igrivosti in 
pričakovanja. Bili so kakor eno z velikansko 
košaro v ospredju, v spremstvu vzgojiteljice 
in pomočnice vzgojiteljice. Še preden sem 
jih utegnila vprašati, kaj so prinesli, so v 
en glas hiteli pripovedovati, da so vse to 
nabrali na njihovem vrtu in da želijo, da 
vse to uporabimo v kuhinji. Kar polovica 
skupine je ponosno nosila ogromno košaro, 
težko, polno zelenjave in zelišč. Pošteno sem 
se morala potruditi, da sem jo lahko prijela. 
Radovednost, ali otroci vedo, kaj so prinesli, 
mi ni dala miru. 
Prijela sem korenje, ga vzdignila visoko, da 
so ga lahko videli vsi in jih povprašala, kaj 
imam v roki. Oooo, pa še kako dobro so 
vedeli, da je to korenje, pa da je tista težka 
stvar zelena bučka. Pa ne samo to! Poznali 
so tudi peteršilj, čebulo, česen, solato, blitvo 
… Malo se je zataknilo pri zeliščih, kjer 
jim je na pomoč priskočila vzgojiteljica. 
Kljub temu so otroci pravi poznavalci in 
dobro vedo, kaj pridelujejo na svoji gomili. 

Zahvalila sem se jim in jim obljubila, da jim 
bomo v kuhinji pripravili nekaj dobrega iz 
tega, kar so prinesli.
Priprava jedi za otroke v vrtcu je nekaj 
posebnega, še posebej priprava zelenjave, ki 
je večina otrok ne mara preveč. Potrebne je 
veliko domišljije in improvizacije, da jim jo 
pripravimo na okusen, privlačen, zdrav in 
prepoznaven način.
Okus in vonj dobimo s pravilnim izborom 
različne sezonske zelenjave, zelišč in začimb 
ter primerno obdelavo živil. Zelo pomembna 
sta videz in pravilna kombinacija, ki otroke 
bodisi pritegne ali pa jih odvrne, še preden bi 
jo sploh želeli poskusiti. Zelenjave ne smemo 
razkuhati, ne sme pa biti tudi preveč čvrsta, 
ker je otroci ne bodo jedli. Ohraniti moramo 
kar največ hranil, da je še vedno zdrava. 
Zelenjavo moramo pripraviti tako, da jo 
otroci kljub obdelavi še vedno prepoznajo.

vrtec tezno
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n Marjana Ploj,
	 Vrtec Tezno Utrinki kitajske kulture v Vrtcu 

Tezno Maribor
V Vrtcu Tezno Maribor otroci že drugo 
leto spoznavajo kitajsko kulturo. S pomočjo 
kitajske učiteljice Jiayun Bao, ki gostuje v 
Mariboru v okviru Konfucijskega inštituta iz 
Ljubljane, spoznavajo posamezne značilnosti 
Kitajske, njihove tradicije, kulture, jezika, 
pisave in umetnosti.
Z načrtovanimi dejavnostmi želimo vzbujati 
pri otrocih razumevanje in spoštovanje 
do kulturnih raznolikosti. V vsebinah se 
prepletajo elementi iz kitajske in slovenske 
kulture ter tradicije. 

Gre za vzajemno učenje. Jiayun spoznava 
slovenske običaje. Najprej je sodelovala 

v pripravah na praznični december, kjer 
se je prvič v življenju srečala z Dedkom 
Mrazom. Ona pa nam je pomagala pri 
pripravah na praznovanje kitajskega novega 
leta. Spoznali smo legendo o pošasti Nian, 
ki je spodbudila otroško domišljijo in 
ustvarjalnost. Z navdušenjem smo oblikovali 
plesno dramatizacijo in jo predstavili na 
praznovanju kitajskega novega leta v 
amfiteatru II. gimnazije Maribor. Kako 
zanimivo je otrokom odkrivati podobnosti 
in različnosti med dvema kulturama. 

Jiayun je nato spoznala pomen pusta in 
tradicionalne slovenske maske, se posladkala 
s pustnimi krofi ter se udeležila našega 
pustnega rajanja. Že tradicionalno smo se 
tudi letos udeležili otroške pustne povorke 
na Ptuju s skupinsko masko mavričnega 
kitajskega zmaja. Idejo za masko smo 
povzeli iz kitajske kulture. Zmaj je na 
kitajskem pomembna pozitivna figura, ki 
predstavlja moč, modrost in srečo. Dodali 
pa smo mu pridih naše skupine in ga odeli 
v Mavrico.

Elementi kitajske kulture, njihove tradicije 
in običaji so otrokom zanimivi, ker se v njih 
pojavljajo pošasti, zmaji, čarobna bitja in žive 
barve. Zaradi tega so otroci radovedni in željni 
novih odkritij. Skupaj z Jiayun raziskujemo 
in doživljamo nova spoznanja v procesu 
učenja, s pomočjo vseh čutil. Primerjava 
obeh kultur pa je prijetna izkušnja za 
otroke, starše, vzgojiteljice in tudi za Jiayun.  

Kmalu se bo vrnila domov na Kitajsko. Pravi, 
da že zelo pogreša dom, družino in prijatelje.  
S seboj pa bo ponesla lepe spomine na nas 
in Slovenijo. Tudi mi jo bomo pogrešali in 
se velikokrat spomnili nanjo.

Iz sestavin, ki so jih prinesli otroci, je nastala 
BUČKINA KREMNA JUHA, ki smo jo 
pripravili takole:

Sestavine za 4 osebe:
300 g zelene cukini bučke, 100 g krompirja, 
100 g korenja, 50 g gomolja zelene, 50 g pora, 
20 g olivnega olja, 10 g pirine moke, 3 stroke 
česna, sol, muškatni orešček, kumina, dišeč 
šopek z vrta (peteršilj, drobnjak, timijan, 
šetraj, rožmarin), približno liter vode, po 
želji še 1 čajno žličko kvasnih kosmičev.

Priprava: 
Bučke dobro operemo, jih ne lupimo in 
jih na koncih prirežemo, da odstranimo 
trše dele, ter jih narežemo na večje kocke. 

Krompir olupimo in narežemo na manjše 
kocke, korenje ostrgamo in narežemo 
na kolobarje. Gomolj zelene olupimo 
in narežemo na kocke, por očistimo in 
ga narežemo na rinčice. V lonec damo 
krompir, ga zalijemo z vodo in kuhamo 
skoraj do mehkega. Nato dodamo zeleno 
in korenje ter kuhamo tako dolgo, da se 
krompir popolnoma zmehča. V ponvi na 
olivnem olju na hitro prepražimo por, nato 
dodamo pirino moko, ki jo samo na hitro 
prepražimo (moka ne sme dobiti barve 
in vonja). 
Nazadnje dodamo strt česen, ki mora samo 
zadišati, takoj nato vse zalijemo z malo vode 
in dodamo sestavinam v loncu. S paličnim 
mešalnikom vse sestavine zmešamo, zalijemo 

na primerno gostoto, solimo, začinimo in 
nazadnje dodamo še drobno sesekljan šopek 
zelišč in kvasne kosmiče. 

Juho serviramo s potresenimi, naribanimi 
ali na kocke narezanimi presnimi bučkami 
in dekoriramo z malce riževe smetane za 
kuhanje.

Tako kuharice naša zelišča uporabljajo pri 
pripravi različnih slastnih jedi. Dodajajo jih 
v juhe ali v omake, v različne namaze ter v 
zdrave osvežilne napitke. 

Z vedenjem, da jemo hrano v kateri so zdrava 
živila, ki smo jih sami pridelali, si prav gotovo 
lahko vsak dan zaželimo: »DOBER TEK!«

vrtec tezno
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vodja MIC-a,
	 Šolski center Maribor Kam po strokovna znanja za zahteven 

trg dela na področju strojništva?
Z otvor i tv i jo  Medpodjetniškega 
izobraževalnega centra (MIC) v Šolskem 
centru Maribor ob zaključeni  investiciji 
v obnovo, prenovo in nakup tehnološke 
opreme za potrebe delovanja MIC-a, so 
nastale možnosti za izvajanje strokovnih 
izobraževanj in usposabljanj za trg dela na 
širokem področju strojništva.

Medpodjetniški izobraževalni center je 
samostojna organizacijska enota Šolskega 
centra Maribor z namenom povezati 
poklicno izobraževanje in usposabljanje 
z gospodarstvom in obrtjo v lokalnem, 
regionalnem, nacionalnem in širšem 
mednarodnem prostoru. Znotraj Šolskega 
centra Maribor se povezuje z organizacijskimi 
enotami, in sicer s  Srednjo strojno šolo, 
Srednjo lesarsko šolo in z Višjo strokovno 
šolo, ter zanje opravlja naloge s področja 
praktičnega izobraževanja in usposabljanja 
dijakov in študentov. Pri usposabljanju 
brezposelnih oseb se povezuje z Zavodom 
za zaposlovanje in gospodarstvom.
Zaradi vse večjega povpraševanja po kadrih 
s specialnim znanjem in spretnostmi na 
področju strojništva, ki jih udeleženci 
v formalnem izobraževanju pridobijo 
delno ali sploh ne, je MIC ustanova, ki 
lahko skupaj z gospodarskimi partnerji, 
zbornicami in drugimi ustanovami 
pripomore k izobraževanju kadrov in s 
tem posredno vpliva na gospodarski razvoj, 
povečanje konkurenčnosti in zmanjšanje 
brezposelnosti. Pomeni, da lahko skupno 
uskladimo potrebe in razvijamo ter 
pripravljamo nove programe praktičnega 

izobraževanja in usposabljanja, ki jih trg 
dela trenutno zahteva oziroma potrebuje. 
Prostori MIC-a so nastali na temelju šolskih 
delavnic Srednje strojne in poslovne šole 
Maribor, Zolajeva ulica 12, in so bili v letu 
2012 popolnoma obnovljeni in opremljeni 
ter 31. 8. 2012 predani v uporabo.

Finančna sredstva za obnovo prostorov in 
nabavo nove opreme so bila pridobljena na 
podlagi projekta »Pridobivanje in razvoj 
poklicnih in socialnih kompetenc«, s 
katerim smo se prijavili na javni razpis za 
izbor operacij za sofinanciranje investicij 
v Medpodjetniške izobraževalne centre 
MIC II, ki je potekal v okviru Operativnega 
programa krepitve regionalnih razvojnih 
potencialov 2007–2013: razvojne prioritete: 
»Gospodarska razvojna infrastruktura«; 
prednostne usmeritve: »Gospodarska 
razvojna logistična središča«. Skupna 
vrednost projekta je znašala 2.361.977,70 
evrov z DDV. Sredstva v višini 1.800.000,00 
evrov so bila pridobljena z javnim razpisom, 
preostali del sredstev v višini 561.977,70 
evrov pa je zavod zagotovil iz lastnih sredstev.
MIC ima danes prostore, tj. namenske 
delavnice in učilnice za izvajanje praktičnega 
izobraževanja in usposabljanja, v avtoservisni 
dejavnosti, strojništvu – od klasičnega do 
CNC – in mehatroniki:
• delavnico za diagnostiko motorjev,
• delavnico za diagnostiko podvozja,
• delavnico za servisiranje in vzdrževanje 

motornih vozil,
• delavnico za avtoelektriko in elektroniko,
• avtokleparsko delavnico, 

• avtoličarsko delavnico z mešalnico barv,
• delavnici ročne obdelave (piljenje, 

sekanje, žaganje, vrtanje),
• delavnico strojne obdelave (struženje, 

frezanje, brušenje),
• delavnico za inštalaterje strojnih 

inštalacij,
• delavnico za preoblikovanje in izdelavo 

jeklenih konstrukcij,
• učilnico za regulacijo in krmilje – 

pnevmatiko, 
• učilnico za regulacijo in krmilje – 

hidravliko,
• delavnico za elektrotehniko,
• varilnico za postopke plamenskega in 

elektroobločnega varjenja,
• merilnico,
• RPT učilnico,
• učilnico za CNC obdelavo ter
• amfiteatersko učilnico.

Oprema v prostorih MIC-a je v večini nova 
in pokriva področja: 
• avtomobilske stroke (avtoservisna 

dvigala, namenska orodja, diagnostične 
naprave, didaktična učila za avtoelektriko 
in elektroniko, mešalnica barv, sušilna 
komora z opremo itd.),

• spajanja in rezanja kovin (varilna mesta 
za plamensko in el. obločno varjenje, 
oprema za plam. in el. obločno varjenje),

• mehatronike (didaktična učila za 
pnevmatiko in hidravliko),

• 3D modeliranja,
• CNC obdelavo kovin,
• ročne obdelave kovin (primeži, ročna 

orodja).

Pogled na objekt s severne strani Pogled na objekt z južne strani
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Prostori z opremo omogočajo izvajanje 
praktičnega izobraževanja in usposabljanja 
dijakov v poklicnih, poklicno-tehniških in 
srednjih strokovnih programih strojništva, 
študentov strojništva,  pripravljanje 
kandidatov na mojstrske izpite (mojster 
avtomehanik, avtoklepar, avtoelektrikar 
in avtoličar), poklicnega usposabljanja in 
izpopolnjevanja za pridobitev poklicne 
kvalifikacije oziroma opravljanja preizkusa 
poklicnih kompetenc v certifikatnem 
sistemu (vulkanizer, CNC operater, cevar, 

oblikovalec kovin), opravljanja praktičnega 
dela zaključnih izpitov in poklicne mature itd.
Poslanstvo MIC-a je praktično izobraževanje 
oz. usposabljanje kadrov, ki bodo imeli 
kakovostno uporabno znanje ter ustrezne 
spretnosti in veščine za opravljanje poklica, 
s tem pa povečano možnost zaposlitve. 
Odprte pa so tudi možnosti za pripravo 
programov na področju specialnih znanj, 
ki pokrivajo dela ključavničarjev, varilcev, 
kleparjev, CNC operaterjev, oblikovalcev 
kovin, vzdrževalcev procesnih enot, 3D 

modeliranja in projektiranja, avtoremontne 
dejavnosti ter raziskovalne dejavnosti pri 
pripravi raziskovalnih in projektnih nalog 
dijakov in študentov.
Vizija MIC-a je privabiti podjetja in 
socialne partnerje k sodelovanju, razvijati 
in pripravljati nove programe praktičnega 
izobraževanja in vseživ l jenjskega 
usposabljanja, se hitro odzivati na potrebe 
gospodarstva ter skupaj z njim razvijati in 
ustvarjati novo ter deliti lastno znanje in 
inovativnost.

OBJEKT MIC S PROSTORI IN OPREMO

Delavnica št. B 007 – AVTOELEKTRIKA

Delavnica št. B016 – DIAGNOSTIKA PODVOZJA

Učilnica B 018 – MEŠALNICA BARV

Učilnica št. B104 – REGULACIJA in KRMILJE (pnevmatika)

Delavnica št. B108 - VARILNICA

Učilnica B111 – REGULACIJA IN KRMILJE  (hidravlika)

Učilnica B112 – REGULACIJA IN KRMILJE (pnevmatika)
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Ambasador gostoljubja 2014 

n VSGT Maribor

Glasbeno-kulinarično vodenje po Mariboru 
ob 850-em jubileju prve omembe Maribora
Višja strokovna šola za gostinstvo in 
turizem Maribor (VSGT) je v četrtek, 
15. maja 2014, ponovno priredila izbor 
Ambasadorja gostoljubja – študenta, ki je 
v času študija pokazal izjemno kreativnost 
in predanost stroki ter s svojim strokovnim 
delom prispeval k promociji gostoljubja v 
Sloveniji in Evropi. Prireditev je svojevrstna 
zato, ker vsakič pripoveduje novo zgodbo, 
povezano z zgodovino in s tradicijo okolja, 
v katerem deluje šola. Tokrat je na izviren 
in ustvarjalen način povzela dele njegove 
glasbene in kulinarične dediščine iz obdobja 
od sredine 19. stoletja do šestdesetih let 
prejšnjega stoletja. »Veseli nas, da smo uspeli 
k sodelovanju pritegniti številne partnerje in 
umetnike, ki so na različne načine prispevali 
k njeni uspešni in kakovostni izvedbi,« 
zadovoljno pojasnjuje mag. Helena Cvikl, 
direktorica VSGT Maribor in dodaja: 
»Obenem smo ponovno dali priložnost 
našim študentom, da pokažejo svoje znanje 
in talente tako na strokovnem kot tudi na 
drugih področjih.«

Študenti VSGT Maribor so pod vodstvom 
mentorjev in ob sodelovanju številnih 
glasbenikov in institucij s področja kulture 
in turizma popeljali obiskovalce skozi 
različna prizorišča v mestnem jedru, kjer 
so ob glasbenih ponujali tudi kulinarične 
dobrote. Glasbeno popotovanje je na 
dvorišču Vetrinjskega dvora naznanil 
promenadni koncert iz časa mariborskih 
čitalnic in razmaha ljubiteljskih glasbenih 
dejavnosti slovensko govorečega življa. Na 
čajanki v meščanskem salonu smo uživali v 
eminentni glasbeni druščini, kjer so se nam 
predstavili skladatelj Hugo Wolf, operna 
diva Amalia Schneeweis in večni romantik 
Franz Lizst. V Kazinski dvorani Slovenskega 
narodnega gledališča Maribor so nastopili 

glasbeni velikani – umetniki, ki so s svojimi 
nastopi zaznamovali mariborsko operno 
in koncertno življenje. V Veliki kavarni 
smo se vrnili nazaj v zlata šestdeseta, 
zaplesali »boogie-woogie« ter se nostalgično 
prepustili legendam jugoslovanske glasbe 
ter pijači naše in vaše mladosti. 

mag. Helena Cvikl, direktorica VSGT 
Maribor

»Bogata glasbena dediščina Maribora bi 
bila v ponos vsaki glasbeni prestolnici 
in z veseljem smo se odzvali na izvirno 
zamisel Višje strokovne šole za gostinstvo 
in turizem Maribor,« pravi Brigita Pavlič, 
direktorica Festivala Maribor in dodaja: 
»Ob tem, da je strašno lepo ustvarjati 
skupaj s študenti, glasbeniki in z vsemi 
sodelujočimi pri projektu, je zame najbolj 
dragocena predvsem izkušnja, kako so 
nam v teh čudnih časih vsem skupaj dajale 
polet in nas navdihovale zgodbe našega 

mesta. Skratka, bogata glasbeno-ustvarjalna 
dediščina kot balzam za skrhano samozavest, 
za potrditev dostojanstva in samobitnosti 
mesta. Tudi iz tega razloga ima prireditev 
posebno vrednost.« Tej misli se pridružuje 
tudi Janja Viher, direktorica Zavoda za 
turizem Maribor – Pohorje: »Takšne 
pobude moramo podpirati, saj prireditev 
uvaja privlačen in inovativen integralni 
kulturno-turistični produkt, ki je obogatil 
dogajanje v mestu na zasnovah identitete 
mesta, prepletene z njegovo zgodovino in 
tradicijo, ki jo skozi svojevrstno interpretacijo 
poklanjamo lokalnemu prebivalstvu, kakor 
tudi obiskovalcem našega mesta.«
Odlika prireditve je tudi v tem, da je 
dogodek povezal med seboj vse generacije. 
Starejšim so obudili prijetne spomine, mlajši 
pa so na poučen in zabaven način spoznali 
vsebine iz glasbene in kulinarične zgodovine 
takratnega obdobja.

• servis osebnih in kombi vozil,

• priprava vozil za tehnični pregled,

• opravilo tehničnega pregleda,

• polnjenje klima naprav.

 

NOVO PRI NAS!

• prodaja in montaža gum,

• vgradnja avtoplina. 
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	  Sekretarka kluba  

KK Kovinar Maribor Karate klub Kovinar Maribor 

MAŠA SIMONIČ osvojila 3. mesto na 
evropskem prvenstvu v karateju za kadete 
in mladince v Lizboni na Portugalskem, ki 
je potekalo med 7. in 9. februarjem 2014.

Karate klub Kovinar Maribor zares 
vrhunsko vzgaja svoje člane. Maša Simonič 
(na naslovnici), nosilka 1.kyuja (rjavega 
pasu), je v Lizboni na Portugalskem v 
začetku februarja 2014 dosegla največji 
uspeh Kovinarja. Osvojila je 3. mesto na 
evropskem prvenstvu v karateju, v kategoriji 
kate – kadetinje. To je plod večletnega trdega 
dela, odrekanja prostemu času in posvečanju 
treningom ter šolskim obveznostim in 
seveda dela trenerske ekipe, ki je nanjo 
prenašala znanja in veščine karateja. 

Maša je začela trenirati karate pri svojih 
rosnih šestih letih, danes, pri šestnajstih, 
pa je ponesla svoje ime v sam evropski vrh. 
Nastopala je proti najboljšim konkurentkam, 
pri katerih je z rezultatom 2:3 klonila 
samo proti evropski prvakinji, Slovakinji 
Emi Braždovi, v repasažu pa je premagala 
nemško nasprotnico Marie – Josephine 
Richter. Vse ostale tekmovalke so seveda 
morale priznati Mašino premoč. In veste, 
kaj mi je povedala Maša, ko sem jo vprašala, 
kaj se ji je od tekmovanja najbolj vtisnilo v 
spomin. To, da so zanjo navijale tudi njene 
konkurentke, ki jih osebno zelo dobro pozna 
in se je z njimi spoprijateljila na poletnem 
seminarju na Slovaškem. Tam punce poleti 
skupaj trenirajo in se ob večerih tudi zabavajo. 
Prav tako ji je ostalo v spominu, da so ji ob 
njenem uspehu čestitali tuji trenerji (slovaški, 
italijanski, romunski), s katerimi se prav tako 
druži na mednarodnem karate kampu. Zakaj 
vam pišem o tem? Da se lahko tudi sami 
prepričate, da karate niso samo naporni 
treningi, piljenje tehnik, krepitev mišic in 
nabiranje kondicije, temveč je karate veliko 
več. Tukaj najdete prijatelje za življenje.
In zakaj smo v klubu tako ponosni na Mašino 
evropsko medaljo? Zato ker je Maša osvojila 
prvo medaljo v katah v ženski konkurenci v 
zgodovini Slovenije in se s tem izenačila z 
moško konkurenco. Maša, še enkrat iskrene 
čestitke! Na sliki je Maša s svojo trenersko 
ekipo. Vsak od njih je prispeval v mozaiku 
njenega znanja, tako da gredo zasluge tudi 
trenerjem (z desne prosti levi): Viljemu 
Klanjščku, Ines Švarc, (Maša), Mirislavu 
Damjanoviću in Darku Zariču. Trenerska 
ekipa že uri mlajše člane in članice, da bodo 
stopali po Mašinih stopinjah, tako kot tudi 
Maša nadgrajuje rezultate, ki so jih osvojili 
njeni predhodniki.

V nadaljevanju naj vam zaupam še en športni 
dosežek, in sicer dosežek Karate Kluba 
Kovinar Maribor pod vodstvom predsednika 
kluba, senseia Mirislava Damjanovića, 
mojstra karateja (4. dan), ki je aktivni član 
kluba vse od njegove ustanovitve, leta 1978. 
Damjanovič je za delo v klubu, s strani 
športne zveze Maribor, prejel Cizljevo 
plaketo, kar predstavlja najvišje športno 
priznanje za vrhunski dosežek in dolgoletno 
uspešno delo v klubu. Odlikujejo ga izjemen 
občutek za delo z otroki, zavzetost za 
ohranjanje športne tradicije na Teznu, 
motivacija in vztrajnost. Je tudi sodnik za 
športne borbe in kate. 
V klubu so vsakemu somišljeniku na široko 
odprta vrata. Če vas zanima, pridite pogledat 
kako potekajo vadbe in morda boste vi ali 
vaši otroci našli v karateju svoj izziv, da boste 
skupaj z nami stopili na »pot prazne pesti«, 
kar beseda karate do pomeni v prevodu. Naš 
cilj je seveda harmonija telesa in uma. Z 
vadbo se učimo obvladovati svoje telo in um. 
A veste, kateri boj je v življenju najtežji? Boj 
s seboj, s svojo nedisciplino, lenobo, strahom, 
neodločnostjo, razvadami. S stalnim 
treningom karateja se učimo obvladovati 
telo, zadeve objektivno ocenjevati in se 
nadzorovati ter vse to povezati v celoto, 
da lahko živimo v harmoniji in razumemo 
tudi tiste ljudi, ki ne živijo v skladu z našimi 
načeli, ter jih spoštujemo. 
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	 Vodja policijskega okoliša Tezno

Želimo, da živite varno
SPOŠTOVANI DRŽAVLJANI!
Naloga policije ni samo iskanje storilcev 
kaznivih dejanj in prekrškov, temveč tudi 
preventivna dejavnost, s katero želimo 
skupaj z Vami doseči, da bo takih dejanj čim 
manj in da se bomo počutili čim bolj varno.
V ta namen smo pripravili članek, v katerem 
opozarjamo na nekatere najbolj pogoste 
nevarnosti in okoliščine v vsakdanjem 
življenju, pri katerih lahko postanete žrtev 
kaznivega dejanja ali prekrška. Storilci ta 
dejanja poskušajo storiti čim hitreje in s 
čim manj posledicami zase, zato že v naprej 
izberejo najprimernejši kraj in žrtev. Pri tem 
izkoriščajo tudi vašo nepazljivost.
Lahko pa storilca presenetite, tako da se 
vedete čim bolj samozaščitno in z različnimi 
varnostnimi ukrepi ne dovolite, da bi postali 
njegova žrtev. Ko bo storilec to prepoznal, 
si bo verjetno premislil in odstopil od svoje 
namere.
Predlagamo, da članek natančno preberete 
in čim bolj upoštevate naša navodila, nasvete 
in priporočila.
Prepričani smo, da bomo skupaj z Vami še 
bolj uspešni pri preprečevanju kriminala.

VARNO NA JAVNIH MESTIH
Nekaterim kriminalnim dejanjem ste najbolj 
izpostavljeni na javnih mestih, še posebej 
tam, kjer je gneča, npr. v trgovinah, na 
tržnicah, avtobusnih in železniških  postajah,  
v javnih prevoznih sredstvih, na prireditvah 
in drugje, kjer storilci dejanje lažje storijo, 
se skrijejo ali pobegnejo. Če storilec opazi 
vašo nepazljivost pri ravnanju z denarjem, 
denarnico, torbico in vrednejšimi predmeti, 
si bo za žrtev izbral prav vas!

Opisali bomo nekaj kritičnih trenutkov, 
pri katerih lahko hitro postanete žrtev 
kaznivega dejanja, obenem pa vas želimo 
opozoriti na nekatere samozaščitne ukrepe!

NOŠENJE IN UPORABA 
DENARNICE
Tatvine denarnic so zelo pogoste. Zapomnite 
si, da je “delovno okolje” žeparjev tam, kjer je 
množica ljudi in zato velika gneča. Žeparji 
so storilci različnih starosti in njihove 
sposobnosti so predvsem dobro opazovanje 
in velika iznajdljivost ter spretnost pri 
tatvinah. Pogosto delujejo v skupinah, da 
sami ustvarijo gnečo, na različne načine 
zamotijo žrtev in si pomagajo pri kaznivem 

dejanju ter zapuščanju kraja storitve.
Da boste lahko preprečili tatvine denarnice, 
vas opozarjamo na nekaj najpogostejših 
zvijač, ki jih uporabljajo storilci:
“O, oprostite!”
•  V gneči se nekdo “pomotoma” zaleti v 

vas, medtem pa vam iz žepa ali torbice 
ukrade denarnico.

•  V gneči vas skupina tatov obkroži, eden 
od njih pa vam ukrade denarnico.

•  Oseba pred vami se ob vstopu ali 
izstopu iz javnega prevoznega sredstva 
ali trgovine nenadoma ustavi, spotakne, 
skloni in podobno. Medtem ko je vaša 
pozornost usmerjena v to dogajanje, vam 
drugi storilec ukrade denarnico.

“O, kakšna gneča je tukaj!”
•  V avtobusu ali vlaku polnem potnikov 

se nekdo vedno bolj neprijetno pomika 
proti vam, dokler mu jezno ne obrnete 
hrbta, tako da je vaša torbica na hrbtu 
ali denarnica v zadnjem hlačnem žepu 
za storilca še bolj dosegljiva.

“Kje je ta cesta …?”
•  Ko vas nekdo sprašuje za pot, cesto, 

trgovino, urad in podobno ter pred Vami 
maha z načrtom mesta, je vaša pozornost 
usmerjena v to, kako mu boste pomagali, 
medtem pa vam drugi storilec ukrade 
denarnico.

“Opravičujem se, ker sem vas umazal.”
•  Po obisku v banki vas nekdo “pomotoma” 

popacka s sladoledom, kečapom ali drugo 
tekočino. Med poskusom čiščenja ter 
opravičevanjem z mnogo besedami pa 
vam sam ali njegov pomočnik ukrade 
denarnico.

“Oprostite, kje pa je mleko?”
•  Medtem ko vas v samopostrežni trgovini 

nekdo sprašuje, kje so posamezni artikli, 
in ko prijazno kažete, kje naj bi bili, vam 
pomočnik tatu iz vozička vzame torbico 
ali denarnico.

“Ta roža je za vas.”
•  Neznana oseba vam po prijaznem 

pozdravu izroča rožo in vas objame. 
Med vašo osuplostjo in presenečenjem 
iz torbice ali žepa izgine vaša denarnica.

“Vam lahko pomagam nositi?”
•  Med nakupovanjem ste opazovani 

in še v trgovini ali kasneje na ulici se 
nekdo ponudi, da vam pomaga nositi 
nakupljeno blago. Ker hodi pred vami, 
vam z lahkoto ukrade denarnico na vrhu 
vrečke ali torbe. Na določenem mestu 

blago odloži, zahvalite se za prijaznost 
in šele kasneje ugotovite, da je šlo le za 
zvijačo.

Da zmanjšate možnost tatvine denarnice, 
vam svetujemo:
•  V njej imejte čim manj gotovine.
•  Nosite jo vedno na istem mestu, po 

možnosti v notranjem žepu z zadrgo.
•  Čim manj razkazujte njeno vsebino in 

ne odlagajte je v nakupovalne vozičke, na 
blagajniške pulte, mize in stole v lokalih 
ipd.

•  Imejte jo vedno pri sebi, če jo že morate 
odložiti, pa je ne izpustite izpred oči.

•  Priporočamo denarnico, ki jo lahko 
pritrdite na hlačni pas.

•  Če morate nositi večjo količino gotovine, 
si zagotovite zanesljivo spremstvo.

NOŠENJE TORBICE
Tudi tatvine torbic so zelo pogoste. 
Odložena torbica brez nadzora, ki se kar 
sama ponuja, je za vsakega storilca lahek 
plen, zato bo takoj izkoristil priložnost.
Za “torbičarje,” kot v policijskem žargonu 
imenujemo te tatove, pa je vaša torbica 
zanimiva, tudi če jo imate pri sebi. Poleg 
drznosti imajo sposobnost dobrega 
opazovanja in velike iznajdljivosti pri 
tatvinah. V nasprotju z žeparji so do žrtev 
tudi nasilni, saj torbico dobesedno iztrgajo 
iz rok ali s telesa. Pripravljeni so na to, da 
uporabijo toliko sile, da si jo prisvojijo, tudi 
če vas pri tem telesno poškodujejo. Delujejo 
tako v množici in gneči kot na osamljenih 
krajih. Žrtve največkrat presenetijo, zato 
pogosto uporabljajo kolo ali rolerje, kar 
jim omogoča tudi hitrejši pobeg s kraja 
kaznivega dejanja.

Da zmanjšate možnost tatvine torbice, 
Vam svetujemo:
•  V njej nosite le najnujnejše dokumente 

in predmete.
•  Denar, čeke, kreditne kartice in 

dokumente raje nosite v zaprtih notranjih 
žepih, tesno ob telesu.

•  Če jo nosite čez ramo, naj bo stisnjena 
pod roko, ali pa jo nosite spredaj, tako da 
sta zapiralo ali zadrga obrnjena k telesu.

•  Priporočamo torbice, ki se nosijo okoli 
pasu.

•  Še posebej previdni bodite pri odlaganju 
torbice v trgovinah in na klopeh v parkih.
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NOŠENJE PRTLJAGE
Da zmanjšate možnost tatvine prtljage, 
vam svetujemo:
•  Namesto da sami prenašate prtljago, si 

za to priskrbite pomoč (znanih oseb, 
prevoz z taksijem ipd.).

•  Prtljage ne odlagajte pred prehodi za 
pešce, kioski, blagajnami, pred vstopom 
na avtobus ipd.

POTOVANJE Z AVTOBUSOM ALI 
VLAKOM
Da se potovanje ne bo končalo z “izgubo” 
prtljage ali denarnice, vam svetujemo:
•  Sedite ali zadržujte se v bližini voznika 

oziroma v sprednjem delu avtobusa ali 
prvem vagonu vlaka.

•  Denarnice ali torbice nikdar ne odlagajte.
•  Prtljage na odlagajte na prostor, ki ni pod 

vašim nadzorom, in po možnosti imejte 
z njo tudi telesni stik.

•  Za prenos težje prtljage zaprosite 
voznika ali drugo osebje in ne nasedajte 
“prijaznim” potnikom.

DVIGOVANJE DENARJA NA 
BANKOMATU
Da zmanjšate možnost tatvine denarja pri 
bankomatu, vam svetujemo:
•  Po možnosti uporabljajte bankomate 

v zaprtih prostorih, predvsem pa se 
izogibajte bankomatom na samotnih 
krajih.

•  Če ugotovite, da vas kdo opazuje ali vam 
celo sledi, denarja ne dvignite.

•  Bodite zelo previdni, če vas kdo takoj po 
dvigu denarja začne ogovarjati, z npr. “Ali 
imate mogoče drobiž?” “Ali imate ogenj?” 
“Oprostite, kje pa je Cankarjeva ulica?”

•  Preden se obrnete od bankomata, 
pospravite denar in ga ne preštevajte 
pred bankomatom.

MENJAVA DENARJA
Da zmanjšate možnost “izgube” denarja, 
vam svetujemo:
•  Na ulici ali na drugem javnem kraju 

nikdar ne menjajte denarja z neznanimi 
osebami (v drobiž ali drugo valuto), 
saj tvegate, da lahko v zameno dobite 
ponarejenega.

ODKUP “ZLATNINE” ALI 
DRUGIH PREDMETOV
Da zmanjšate možnost goljufije in da ne 
postanete lastnik ničvrednih ali ukradenih 
predmetov, vam svetujemo:
•  Na ulici ali na drugem javnem kraju 

nikdar ne sklepajte kupčij z neznanimi 
osebami, saj tvegate, da boste drago 
plačali “zlat” nakit ali uro, ki sta v resnici 

iz manjvredne kovine.
•  Ne kupujte nobenih predmetov “po 

ugodni ceni”, npr. mobilnih telefonov, 
fotoaparatov, sončnih očal, vžigalnikov, 
ker je velika možnost, da so ukradeni, 
pokvarjeni, manjvredni …

“OBISKOVALCI” NA VAŠEM 
DOMU
Obiska ste načeloma veseli, predvsem če 
je najavljen in če je obiskovalec sorodnik, 
prijatelj ali znanec. Neznanih oseb pa se 
gotovo ne razveselite, še posebej, če vam 
že na vratih ponujajo različne “ugodne” 
predmete, izlete, potovanja, zavarovanja 
ipd. Med neznanimi obiskovalci pa so tudi 
takšni, katerih edini cilj je, da vas ogoljufajo. 
Ti storilci praviloma “delujejo” daleč od 
kraja svojega prebivališča in so običajno zelo 
urejeni, komunikativni in prijazni. Trudili se 
bodo, da bi na Vas naredili čim boljši vtis, 
in če jim bo to uspelo, jih boste povabili v 
stanovanje. To pa je že začetek zgodbe, ki 
se bo za Vas slabo končala.

Naj vas opozorimo na nekaj zvijač, ki jih 
pogosto uporabljajo storilci takih kaznivih 
dejanj: 
“Ali lahko dobim kozarec vode, ker moram 
vzeti tableto?” 
“Ali lahko dobim kozarec vode, ker mi je 
slabo?”
“Noseča sem. Ali lahko dobim kozarec 
vode?”
“Sosedov ni doma. Ali imate svinčnik in 
papir, da jim pustim nujno sporočilo?”
“Ali lahko sporočilo za sosede napišem v 
vašem stanovanju, ker je na hodniku slaba 
razsvetljava?”
“Ali lahko od vas telefoniram, ker sem imel 
nesrečo?”
“Ali smem pri vas oddati darilo … za sosede, 
ker jih ni doma?”
“Moj otrok mora nujno na stranišče. Ali 
lahko to opravi pri vas?”
“Ali se me res ne spomnite? Dovolite, da 
vstopim, in vam pojasnim!
Že na vratih želijo taki storilci pridobiti 
zaupanje in usmiljenje. Njihov prvi cilj je, 
da od vas slišijo: “Izvolite, kar vstopite!”, 
drugi cilj pa, da vas okradejo ali na drugačen 
način ogoljufajo, kar še lažje storijo, če ste 
v stanovanju sami.

Zmanjšajte možnost, da postanete žrtev 
kaznivega dejanja na svojem domu, zato 
vam svetujemo:
•  Vgradite vhodna vrata s kukalom, 

varnostno verižico ali dodatno ključavnico 
in domofonom.

•  Vrata odpirajte le ob zataknjeni varnostni 

verižici.
•  Po možnosti pred odpiranjem vrat 

poglejte skozi okno, kdo je “obiskovalec”.
•  Poskrbite, da bo razsvetljava pred 

vhodnimi vrati ustrezna in brezhibna.
•  Ne nasedajte pretirani prijaznosti, že 

opisanim zvijačam, opravičilom ter 
izgovorom neznanih “obiskovalcev”.

•  Če se neznanci predstavijo kot uradne 
osebe, npr. kot policisti, svetovalci 
zdravstvenega ali pokojninskega 
zavarovanja ali serviserji, obrtniki, 
oskrbniki premoženja in podobno, 
zahtevajte ustrezen identifikacijski 
dokument in pojasniklo o namenu 
njihovega prihoda. V stanovanje spustite 
samo serviserje, obrtnike …, s katerimi 
ste sami dogovorjeni za obisk.

•  Dogovorite se za kasnejši obisk, do takrat 
pa si zagotovite navzočnost vsaj še ene 
zanesljive osebe.

•  Ponudite se, da boste sami telefonirali in 
poklicali pomoč, če to želi “obiskovalec”.

•  Vsiljivim osebam, ki lahko hitro postanejo 
nesramne ali celo nasilne, se odločno 
uprite, glasno govorite, da pritegnete 
pozornost sosedov in po potrebi pokličite 
pomoč (kadarkoli tudi policijo, na tel. 
štev. 113).

•  Na vhodu v stanovanje ne sklepajte 
nobenih “ugodnih” pogodb ali kupčij in 
ničesar ne podpisujte, saj podpis nikoli 
ne pomeni le “čiste formalnosti”.

PREDNOST DOBRIH 
MEDSOSEDSKIH ODNOSOV
Možnosti, da postanete žrtev tatvine ali 
goljufije, lahko zmanjšajo tudi dobri odnosi 
s sosedi. Vlomilci, tatovi in goljufi se namreč 
zanašajo na to, da se sosedje komaj poznajo 
ali da so celo v slabših odnosih, tudi zato 
si raje prizadevajte za čim boljše odnose z 
najbližjimi sosedi. Medsebojna pozornost 
in pomoč bosta izboljšali vašo varnost in 
varnost sosedov.

Da bo tveganje za kriminalno dejanje na 
vašem domu in pri sosedih še manjše, vam 
svetujemo:
•  Prosite sosede, da pokličejo pomoč, če 

se bo pri vas dogajalo kaj neobičajnega 
(ropot, kričanje, klici na pomoč itd.), 
dogovorite se za znak (trkanje po steni, 
hrupno premikanje stolov ipd.), če ste v 
nevarnosti in potrebujete pomoč.

•  Seznanite sosede, da boste dalj časa 
odsotni, oziroma da bo stanovanje 
prazno.

•  Pred daljšo odsotnostjo prosite sosede, 
naj redno praznijo vaš poštni nabiralnik, 
občasno dvignejo rolete, odgrnejo zavese, 
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n mag. Jasna Cajnko, prof. soc. ped., 
Direktorica Dom starejših občanov Tezno slavi 

10.obletnico delovanja

Naš dom je v letošnjem mesecu februarju 
dopolnil 10 let. 6. februarja, pred desetimi 
leti, so v naši hiši začeli bivati prvi stanovalci. 
Med 230 stanovalci je še vedno z nami 15 
stanovalcev, ki so pred enim desetletjem 
našli svoj novi dom na Storžkovem. 
V naših prvih desetih letih smo marsikaj 
naredili, spremenili in dodali. Še posebej smo 
ponosni, da so naši stanovalci z bivanjem 
in storitvami v domu tako zadovoljni. 
Vsakoletni vprašalnik o zadovoljstvu s 
storitvami v uvedenem sistemu spremljanja 
kakovosti storitev E-qalin nas med vsemi 
e-qalinskimi domovi v Sloveniji že od 
leta 2009 uvršča prav na prvo mesto. In 
to je gotovo pomembna stvar. V letu 2012 
smo po preverjanju in skrbnem pregledu 
Bureau Veritas za obdobje treh let prejeli 
še mednarodni certifikat kakovosti storitev 
E-qalin. Isto leto nam je prineslo tudi 

najvišje cvetlično priznanje. Prejeli smo 
namreč kristalno vrtnico Hortikulturnega 
društva Maribor za najbolj urejen javni 
vrt. Za svoje delo in poslanstvo smo prav 
tako v istem letu prejeli priznanje Mestne 
četrti Tezno.

KAJ VSE SMO ŠE STORILI V 
PRETEKLIH LETIH:

LETO 2004:
•  dom je začel delovati s kapaciteto 200 

postelj;
•  na dan 31. 12. 2004 je v domu stanovalo 

200 stanovalcev, zanje je skrbelo 78 
zaposlenih.  

Leto 2005:
•  kupili smo 52 električnih negovalnih 

postelj, saj smo imeli v domu le klasične 
postelje, ki za številne stanovalce niso 
bile primerne;

•  štiriposteljne sobe smo opremili s 
teleskopskimi pregradnimi stenami;

•  vgradili smo centralno ozvočenje in 
vzpostavili hišni kino.

Leto 2006:
•  priskrbeli smo dodatnih 51 električnih 

negovalnih postelj; 
•  izvedli rekonstrukcijo oddelka v pritličju, 

kamor smo iz tretjega nadstropja preselili 
stanovalce z demenco;

•  III. nadstropje smo preuredili v negovalni 
del;

•  lokacijsko smo premestili in uredili 
mrliško vežico;

•  pridobili smo soglasje za ureditev 
dovozne poti in izvedli avtomatske 
zapornice za parkirišče;

•  za vse sobe smo kupili premične 
pregradne stene;

•  uredili smo prostor za vzdrževalca, kjer 
shranjujemo tudi delovne stroje;

•  zgradili smo rampo za nemoten izhod 
za stanovalce z demenco, in sicer 
neposredno z oddelka v park;

•  opremili smo frizerski salon.

Leto 2007:
•  preuredili smo zunanjo odprto teraso v 

III. etaži in pridobili:
•  kapelico za duhovno oskrbo, 
•  multimedijski večnamenski prostor,
•  prostor delovne terapije in
•  prostor knjižnice;
•  preuredili smo prezračevanje v kuhinji;
•  uredili smo večje parkovne površine, 

saj smo v park preuredili del gozda, za 
katerega smo z Mestno občino Maribor 
sklenili najemno pogodbo;

•  dodatno smo asfaltirali parkirne površine;
•  v celoti smo odplačali leta 2003 najeti 

kredit za opremo;
•  uvajati smo pričeli sistem spremljanja 

kvalitete storitev E-Qalin.

prižgejo luči, vključijo radio ali televizijo 
ipd., da bodo morebitnega opazovalca 
preslepili, da ste doma.

NE TVEGAJTE SVOJEGA 
ZDRAVJA
Če pa kljub samozaščitnemu obnašanju 
postanete žrtev kaznivega dejanja ali 
prekrška, ne tvegajte!!!
Še vedno je bolje, da ste le premoženjsko 
oškodovani, da izgubite torbico, denar ali 
druge predmete, kot pa da z upiranjem 
nasilnemu storilcu izpostavljate svoje zdravje 
ali celo življenje.
Veliko bolj pomembno je, da si storilca čim 
bolj natačno zapomnite, da ga boste znali 
opisati (višina, starost, oblačila, tetovaže in 
druge posebnosti), ali da si zapomnite ali 
zapišete znamko, barvo in registrsko številko 
vozila ter smer pobega s kraja dejanja.

Z vašo pomočjo bomo storilce lažje in hitreje 
prijeli, s tem pa bomo preprečevali njihova 
nadaljnja dejanja in zagotovili še boljše 
varnostne razmere.

Če nas nujno potrebujete, pokličite na 
telefonsko številko 113 in takoj vam bomo 
pomagali!
Če želite obvestiti policijo o kakršnem 
koli varnostnem dogodku ali težavi, 
vendar želite ostati anonimni, pokličite 
na brezplačno telefonsko številko 080 1200!
Če pa želite samo pogovor ali nasvet 
policista, pokličite vodjo policijskega 
okoliša v vašem kraju.

Prepričani smo, da bo ob upoštevanju 
nasvetov vaš strah pred kriminalom manjši 
in da se boste počutili bolj varno! Vodja 
policijskega okoliša je namreč najboljši 

poznavalec lokalnih varnostnih razmer in 
z veseljem vam bo svetoval, kako lahko 
ravnate samozaščitno. Če pa tega policista 
še ne poznate, ker za to ni bilo priložnosti, 
pokličite na najbljižjo policijsko postajo, in 
povedali vam bodo, kako se lahko sestanete 
z njim. 

ZAGOTAVLJANJE DOBRIH 
VARNOSTNIH RAZMER NI 
SAMO DOLŽNOST POLICIJE!

Za zagotavljanje varnosti vseh si želimo 
medsebojnega zaupanja ter tudi Vašo 
pomoč in sodelovanje!
Z upoštevanjem naših priporočil boste 
tudi sami veliko storili za lastno varnost!

Vedno in povsod Vam bomo stali ob strani, 
ker ŽELIMO, DA ŽIVITE VARNO!
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Leto 2008:
•  uredili smo klimatizacijo vseh skupnih 

prostorov in hodnikov ter kuhinje;
•  izvedli dodatno namestitev zaščitne folije 

na stekleni strehi v III. etaži;
•  izgradili fontano v parku ter oblikovali 

in uredili celotni park, 
•  namestili smo vadbene naprave »senior 

parka« v parku doma;
•  kupili smo samovozno kosilnico.

Leto 2009:
•  priskrbeli smo še 50 električnih 

negovalnih postelj;
•  kupili nov pomivalni stroj v kuhinji,  
•  dodatno opremili fizioterapijo;
•  za potrebe prevoza stanovalcev in prevoza 

kosil starostnikom na dom smo nabavili 
novo službeno vozilo, ki smo ga zaradi 
specifičnih potreb zavoda (prevozi ljudi 
in hrane) dodatno ustrezno opremili.

Leto 2010:
•  izvedli smo celotno obnovo oddelka 

za stanovalce z napredovano demenco 
(rušitev notranjih sten, povečanje 
dnevnega prostora, zamenjali smo lesene 
talne obloge, obnovili  sanitarije, dodali 
garderobne prostore, povečali oddelčno 
kuhinjo …);

•  dodatno smo namestili izolacijo na 
nekatere dele zunanjih sten doma ter 
prebarvali celotno fasado doma in vse 
lesene dele fasade.

Leto 2011:
•  teraso v pritličju, ki izhaja neposredno iz 

centralne jedilnice in je zaščitena pred 
soncem, smo pred padavinami dodatno 
zaščitili s streho; 

•  na oddelku za napredovano demenco 
smo balkone opremili z markizami za 
zaščito pred soncem;

•  vodjema izmene zdravstvene nege smo 
uredili pisarno v II. etaži doma;

•  pridobili smo stroj za pranje črne posode 
in za še bolj funkcionalen delovni proces 
ter delno porušili in smotrno postavili 
predelne stene v domski kuhinji;

•  za pripravo še boljše in bolj zdrave hrane 
smo priskrbeli novo konvekcijsko pečico;

•  v vse štiri posteljne sobe smo namestili 
nove stenske plazma televizorje;

•  v sanitarnih prostorih pomičnih 
stanovalcev smo namestili dodatna 
oprijemala za lažje in varnejše gibanje;

•  pregradili smo obstoječi sanitarni prostor 
in ga preuredili ter opremili v arhiv za 
socialno službo.

Leto 2012:
•  pripravili smo projektno dokumentacijo 

za preureditev štiriposteljnih sob v III. 
Etaži, in sicer v dvoposteljne sobe;

•  prav tako smo pripravili projektno 
dokumentacijo za dograditev 11 sob z 
22 posteljami v III. etaži;

•  kupili smo univerzalni kontrolnik 
napetosti, s katerim smo zagotovili 
racionalizacijo porabe električne energije;

•  prejel i  smo najviš je pr iznanje 
Hortikulturnega društva Maribor – 
Kristalna vrtnica za urejeno kolje;

•  po skrbnem pregledu in presoji Bureau 
Veritas smo izpolnili pogoje za pridobitev 
mednarodnega certifikata kakovosti 
E-qalin;

•  za svoje delo in poslanstvo smo prejeli 
priznanje Mestne četrti Tezno.

Leto 2013:
•  pričeli smo z adaptacijo in rekonstrukcijo 

v III. etaži, ki pa ni bila dokončana v 
pogodbenem roku - dela so se zaključila 
v letu 2014;

•  preuredili smo delilno kuhinjo v pritličju 
ter zamenjali dotrajani stroj za pomivanje 
posode;

•  priskrbeli smo del opreme za III. etažo;
•  izvedli smo sanacijo zunanjega 

vodovodnega hidranta.

Leto 2014:
•  po pridobitvi uporabnega dovoljenja 

smo v celoti zapolnili dodatne posteljne 
kapacitete (22);

•  kupili vso potrebno opremo za III. etažo 
(električne negovalne postelje, sobne 
omare, vgradne omare, mize, stole, nočne 
omarice, stenske omarice, dve kuhinji, 
dva sestrska prostora);

•  priskrbeli smo nove računalnike in drugo 
računalniško opremo za nove potrebe 
ter istočasno nadomestili dotrajano 
računalniško opremo;

•  Prvič smo predstavili svojo Storžkovo 
himno;

•  na dan 28. 2. 2014 v našem domu biva 
230 stanovalcev, zanje pa skrbi 95 
zaposlenih.

Pogled na naših skupnih deset let nas 
upravičeno preveva z zadovoljstvom in 
veseljem. Hkrati nas dosežki preteklih let 
zavezujejo k uspešnemu delovanju in pred 
nas postavljajo številne naloge ter izzive. 
Sledili bomo zastavljeni viziji: V skrbi 
za naše uporabnike smo zanje odločeni 
skrbeti po svojih najboljših močeh z vsem 
strokovnim znanjem ter človeško empatijo in 
toplino. Zato bomo upoštevaje edinstvenost 
vsakega posameznika individualizirali skrb 
za vsakega stanovalca ter težili k odličnosti 
storitev ter zadovoljstvo vseh, ki so doma 
na Storžkovem.
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mč predstavlja
n Danijel Lasbaher 

Župnija Maribor Tezno Žive celice  
Župnije Maribor – Tezno

DRAGI BRALCI TEZENČANA!
V prejšnjem glasilu smo vam predstavili 
življenje zakonskih skupin, ki delujejo 
znotraj župnije Maribor – Tezno. Tokrat pa 
vam želimo predstaviti Kolpingovo družino, 
ki je v tezenski župniji aktivna že kar nekaj 
let. Družina je dobila ime po bl.  Adolfu 
Kolpingu, ki je začetnik današnje svetovne 
Kolpingove zveze. 

Leon Joska, voditelj KD Tezno

Kakšno je poslanstvo Kolpingove zveze in 
njenih posameznih družin, bomo najlažje 
razumeli, če spoznamo življenje bl. Adolfa 
Kolpinga in njegovo poslanstvo. 
Bl. Adolf Kolping se je rodil 8. decembra 
leta 1813 v Kerpenu kot sin ovčarja in 
četrti otrok v družini. Najprej se je izučil 
za čevljarja, nato pa se je s 24-imi leti 
podal na pot duhovniškega poklica. V 
mašnika je bil posvečen 13. aprila 1845 
v minoritski cerkvi v Kölnu. Takoj po 
mašniškem posvečenju je nastopil službo 
kaplana v župniji sv. Lovrenca v Wuppertalu, 
Eberfeld. Eberfeld je bilo takrat eno izmed 
vodilnih industrijskih mest, v katerem je v 
industrijski revoluciji zaradi mehanizacije 
statev in drugih industrijskih procesov 
osiromašilo veliko obrtnikov. Kolpinga sta 
stiska in beda ljudi, posebno pomočnikov, 
zelo prizadela. Uspelo mu je priti v stik 
z Društvom katoliških pomočnikov, ki 
ga je leta 1846 ustanovil učitelj Johann 
Breuer. Bl. Adolf je videl v strukturi društev 
katoliških pomočnikov možnost, da prispeva 
svoj delež pri odpravljanju materialne 
pa tudi duhovne in moralne bede, ki jo 

je podoživljal. Prizadeval si je, da bi bil 
premeščen v Köln, da bi iz tega mesta, ki je 
imelo središčno prometno lego, širil svojo 
idejo. 6. maja 1849 je bl. Adolf v Kölnu 
ustanovil Društvo katoliških pomočnikov, 
ki je postalo matična društvena organizacija 
današnje svetovne Kolpingove dejavnosti. 
Adolf Kolping je sam, s svojimi številnimi 
potovanji, pripomogel k širjenju društev 
katoliških pomočnikov. Umrl je 4. decembra 
leta 1865. Za blaženega ga je razglasil sv. 
Janez Pavel II., dne 27. oktobra 1991.
Bl. Adolf Kolping se je kot duhovnik čutil 
odgovornega za družbo. S tem je nam vsem 
dal močno spodbudo, da smo kristjani 
soodgovorni pri oblikovanju družbe in 
reševanju socialnih problemov. Smo v času, 
ko njegovo poslanstvo ponovno prihaja v 
ospredje, saj se sodobna družba nahaja v 
zmedi vrednot, pa tudi socialni problemi se 
iz dneva v dan vedno bolj kopičijo. 
Sedaj, ko nam je vsaj nekoliko bliže življenje 
bl. Adolfa Kolpinga in njegovo poslanstvo, 
pa za trenutek usmerimo pogled na našo 
Kolpingovo družino. 
Kolpingova družina na Teznu je bila 
ustanovljena kmalu po osamosvojitvi 
Slovenije na pobudo takratnega župnika 
Jožeta Goličnika. Družina ima sedež 
v župniji Maribor – Tezno.  Predsednik 
družine je Leonard Joska, ing. strojništva, 
podpredsednik pa Janez Lubej, ekonomist. 
Duhovni voditelj je vsakokratni župnik 
župnije Maribor – Tezno. Družina sedaj 
šteje 35 članov, ki so različnih poklicev in 

starosti. Praviloma se srečujemo vsak drugi 
mesec v prostorih župnišča. Član lahko 
postane vsak državljan Republike Slovenije, 
ki sprejme statut, se ravna po njem in je 
izrazil željo, da želi postati član KD. 

Obisk nadškofa v Domu Lenart

Smer našega delovanja nam narekuje 
življenje Adolfa Kolpinga, ki je imel pred 
očmi družbo in socialni položaj posameznega 
človeka. V njegovem duhu smo aktivni 
na različnih področjih. Organiziramo 
izobraževalna predavanja o veri in verstvih, 
zdravi prehrani, ekonomiji, popotovanjih. 
Organiziramo romanja in izlete po Sloveniji 
in izven nje. Rekreiramo se v hribih in gorah, 
pa tudi na kolesarjenje ne pozabimo. Župniji 
pomagamo pri raznih opravilih v cerkvi in 
okolici. 
Kolpingov cilj je bil krepiti pozitivne moči 
človeka in poglabljati vero. Tudi naše delo 
izhaja iz teh načel. Hočemo biti dobri do 
soljudi, si medsebojno pomagati v težavah 
in se bogatiti v duhovni rasti.

Sreačnje Kolpingove družine
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aktiva
n Peter Kovačič 

predsednik DU

n Irena Muršec.,
	 Vodja ljudskih pevcev

Novice iz Društva upokojencev 
Maribor - Tezno

Spoštovane bralke in bralci 
Tezenčana!

Spoštovane upokojenke, dragi upokojenci, 
člani Društva upokojencev Maribor – Tezno. 
Lepo pozdravljeni s strani Upravnega 
odbora društva. Dovolite mi, da predstavim 
delo društva v letu 2013. 
Upravni odbor društva, se je v letu 2013 
sestal štirikrat in se seznanjal s problematiko 
v društvu ter sprejemal smernice za delo 
sekcij za posamezno četrtletje. Potrdil je 
investicijo za zamenjavo dotrajanih oken 
v pritličju zgradbe. Iskali smo možnosti 
za zamenjavo skoraj dotrajanega kritja na 
kegljišču za kegljanje na vrvici. Načrtujemo, 
da bomo v letu 2014 to tudi realizirali. 
UO društva je potrdil načrtovane aktivnosti 
sekcij za leto 2014. Plane posameznih sekcij 
smo posredovali komisiji pri Mestni občini 
Maribor, ki skrbi za delovanje društev v 
občini. Iz tega naslova dobi društvo sredstva 
za delno financiranje pri svojih aktivnosti, 
kot so tekmovanja med društvi v okviru 
Zgornjepodravske pokrajinske zveze društev 
upokojencev. 

Vse aktivnosti sekcij so namenjene rekreaciji 
članov društva. Zato vabimo člane, da 
se vključijo v sekcije po svojih željah in 
zmožnostih. 
Ponujamo več dejavnosti:
Rekreativna telovadba se za člane izvaja 
brezplačno, in sicer na OŠ Slave Klavore, 
enkrat tedensko pod vodstvom gospe Anice 
Leskovec. 
Ročnodelska sekcija deluje vsak četrtek pod 
vodstvom gospe Marije Frangež. 
Kegljanje s kroglo na vrvici se izvaja ob 
ponedeljkih in četrtkih. Vodja sekcije je 
gospod Franc Grobelšek. 
Stezno kegljanje vodi gospod Franjo 
Buhenjak, in sicer enkrat tedensko na 
kegljišču Merčnik v Miklavžu. Svojega 
kegljišča društvo nima. 
Pevska sekcija je trenutno v fazi 
»pomlajevanja«. Vse člane društva, ki 
imajo veselje do udejstvovanja in druženja 
v sekcijah pozivamo, da se javijo pri gospe 
Eriki Unterlehner. 

Na novo se formira šahovska sekcija, ki jo 
vodi predsednik Vlado Primožič. 
Družabna srečanja z izleti se po programu 
izvajajo štirikrat letno. Ob zvokih dobre 
glasbe tudi radi zapojemo in zaplešemo. 
Vabljeni vsi člani društva. 
Naj zapišem, da dobro sodelujemo z Mestno 
četrtjo Tezno, predvsem s tajnikom in 
članom četrtnega sveta gospodom Borutom 
Kulovcem, ki ima širok pogled na delovanje 
društev v MČ Tezno. 
Kot ste seznanjeni z dogajanjem v naši 
politiki v Ljubljani, se nam obetajo nove 
volitve v parlament. Spet bodo vse stranke 
polne sladkih besed o skrbi za nas revne 
državljane. Zato predlagam, da volite tiste, 
ki branijo naše pokojnine pred grabežljivimi 
kapitalisti, ki obvladujejo državo. Razmislite 
komu bomo dali svoj glas, ki bo obdržal 
vsaj sedanje stanje pokojnin, če že bolje 
ne more biti. 

Pa lep pozdrav in vse dobro v letu 2014. 

Ljudski pevci pri Fotografskem društvu 
Tezno, obstajamo že 9 let, v novi zasedbi 
pa delujemo približno 3 leta. Imamo svoje 
koncerte, nastopamo pa tudi v domovih za 
starejše ipd. ter ohranjamo tradicijo ljudskih 
pesmi. Naš zbor je odprt za vse, ki bi se mu 
radi pridružili, zato prav vsakogar, ki ga 
veseli petje ljudskih pesmi, vabimo, da se 
nam pridruži. Sedež našega društva je na 
Prvomajski ulici 28 na Teznu v Mariboru. 
Lep pozdrav.
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aktiva
n Marija Frangež 

vodja ročnih del DU Tezno Ročnodelska sekcija »Vrtnice« 
Društva upokojencev Maribor Tezno

Članice ročnodelskega krožka »Vrtnice« DU 
Tezno smo priredile razstavo ob praznovanju 
30. obletnice delovanja našega krožka. 
Krožek je bil ustanovljen 1984 leta na 
pobudo knjigovodkinje DU Tezno Vide 
Jeromel. Prve članice smo bile: Amalija 
Žunko, Helena Kukec, Marija Frangež, 
Majda Rizman, Terezija Koželj in Marija 
Matjašič. 

Po ustanovitvi se je krožek povečal na 15 
članic. Od leta 1986 smo imele po dve tudi 
tri razstave na leto. Od leta 1994 do sedaj pa 
samo enkrat na leto. V našem krožku smo 
se vedno imele lepo. Hodile smo na skupne 
izlete DU Tezno, ki so ostali nepozabni. 
Izmenjevale smo si razne recepte in tudi 
dopolnjevale znanje. Rade smo hodile in 
še hodimo na krožek, saj je z nami vedno 
pestro. Naše članice se tudi rade šalijo, zato 
se precej smejimo, saj se reče, da je smeh 
pol zdravja.

V teh tridesetih letih je kruta smrt vzela 
12 članic. Tudi letos januarja našo pridno 
članico gospo Tončko Novak. Precej jih je 
zbolelo ali pa so se odselili v druge kraje. Prav 
tako letos si je pri padcu na poledici naša 
pridna in vzorna članica kar štirikrat zlomila 
desno roko. Vsi taki dogodki pa botrujejo 
temu, da se naše članstvo manjša. Kljub 
temu smo 23. in 24. aprila 2014 priredile 
razstavo, na kateri je bilo več kot 220 
različnih izdelkov, kakor tudi 15 prelepih 
maket starih ladij gospoda Adolfa Polanca. 
V vsak izdelek je bilo vloženega obilo truda, 
ljubezni in potrpljenja, hkrati pa naše delo 
in izdelki ostajajo prihodnjim rodovom v 
spomin, kar so prejšnje generacije ustvarjale, 
in poduk. Ker si želimo neprekinjeno 
tradicijo dobrega zgleda še naprej, menimo, 
da bi bilo dobro, da bi se nam pridružile 
tudi mlajše generacije, ki bi jih z veseljem 
naučili raznih ročnih del. 
V želji, da bi se obiskovalci ob otvoritvi 
razstave ob 30-em jubileju pri nas dobro 
počutili in pozabili vsakdanje skrbi, smo 
poskrbeli tudi za glasbo in naši tezenski 
pevci Fotografskega kluba so zapeli nekaj 
lepih pesmi. Zaplesala nam je še gibčna 
gospa Jožica Robič, ki je pokazala, da smo 
upokojenci še zelo gibčni in živahni. Konec 
koncev lahko tudi mi še kaj pokažemo.  
Da nam je razstava uspela, se zahvaljujemo 

gospodu Urošu Grbiću, predsedniku Mestne 
četrti Tezno, da nam je odstopil dvorano. 
Zahvala gre tudi našim pevcem za prelepe 
pesmi, kakor naši plesalki za tako lep živahen 
ples. Enako smo iz srca hvaležni trgovini 
Mercator Jagoda za dotacijo. Predvsem se 
zahvaljujem našim pridnim požrtvovalnim 
članicam ročnega dela kot tudi gospodu 
Adolfu Polancu za trud, ki so ga vložili 
v izdelke, saj brez njih ne bi bilo te lepe 
razstave. 

Posebna zahvala gre predsedniku DU 
Tezno gospodu Petru Kovačiču, ki se trudi 
in vzorno vodi vse naše sekcije. 
Vsem obiskovalcem naše razstave se 
zahvaljujem za obisk in jim želim obilo 
zdravja in lepših dni. 

n Marijan Šajina
	 Koordinator zbiranja zamaškov za 

Tezno

Zbiranje zamaškov na Teznu
Spoštovane bralke in bralci Tezenčana, 
vabimo in prosimo vas, da sodelujete 
v vseslovenski akciji zbiranja zamaškov 
(plastičnih pokrovčkov) v organizaciji 
društva »Never give up - Vztrajaj«, saj z 
akcijo pomagamo bolnim otrokom. 

Društvo opravlja človekoljubne in 
humanitarne dejavnosti z organizacijo 
pomoči v Sloveniji in po svetu. 

Osrednji smoter našega delovanja je zbiranje 
in logistika surovin (plastični zamaški), 
katerih sredstva od prodaje so namenjena 
pomoči potrebnim za nakup specialne 
opreme za psihofizično bolne otroke.

Društvo na leto zbere več kot 100 ton 
plastičnih pokrovčkov in zamaškov, ki 
jih odpeljemo v Grosuplje ali Črno na 
Koroškem. 
Za vsako tono zbranih zamaškov se na 
TRR družine, za katero se zbirajo zamaški, 
nakaže 330 EUR. 

ZBIRAJMO POKROVČKE IN 
ZAMAŠKE!
Prosim občane, da preden v zabojnik 
odložijo odpadno plastično embalažo, 
odvijejo pokrovček in ga dajo v za to 
namenjene posode, ki se nahajajo v 
trgovinah, stanovanjskih blokih ipd. Vsak 
pokrovček oz. zamašek šteje. 

Zbirajo se pokrovčki vseh vrst sokov, 
gaziranih pijač, mleka, tekočih pralnih 
praškov, mehčalcev, čistil, dezodorantov, 
zdravil … Trenutno zaključujemo akcijo 
zbiranja za malega Nika, ki ima cerebralno 
paralizo, in začenjamo novo akcijo zbiranja 
za študentko Nino. 

Zahvaliti se moram občanom Tezna za 
doslej izkazano solidarnost in pomoč. V 
kolikor ima kdo od občanov pokrovčke 
doma in jih želi oddati, naj pokliče 041 66 
57 81, kjer se bomo dogovorili za prevzem 
le-teh. Upam in želim si, da bi zastavljeno 
humanitarno akcijo še nadaljevali in širili 
mrežo zbiralcev.
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Utrinki iz Krajevne organizacije 
Rdečega križa Silvira Tomasini

n Mira Vršič,
	 Predsednica  

KO RK Silvira Tomasini

aktiva

V 2. številki » INFORMATORJA« iz 
leta1980, takratnega glasila Krajevne 
skupnosti Silvira Tomasini, je bilo zapisano:
• ustanovili smo Krajevno organizacijo 

Rdečega križa Silvira Tomasini,
• ob dnevu žena smo obiskali in obdarili 

starejše krajanke,
• ob potresu v Črni gori smo zbirali 

prostovoljne prispevke,
• izvedli smo akcijo zbiranja oblačil in 

obutve.

Tako se je začelo pred več kot 30-imi 
leti. Sledila so bolj ali manj uspešna leta, 
dopolnjevali so se programi, menjavali 
so se aktivisti, vendar so bili v odboru 
RK vedno ljudje, ki so bili humanitarno 
usmerjeni in so se zavedali, da mora včasih 
nekdo prisluhniti sočloveku, ki je morda v 
stiski. Bili so časi, ko je bil RK spoštovana 

organizacija, ko so aktivisti z veseljem 
opravljali svoje poslanstvo, ko so naleteli 
na prijazne ljudi. Takrat je naš odbor štel 21 
aktivistov. Iz določenih razlogov pa so bili 
tudi trenutki, ko so bili aktivisti neprijazno 
sprejeti ali pa celo grobo odklonjeni. Prav 
zaradi tega, pa tudi zaradi zdravstvenih 
težav ali drugih vzrokov, se  je do sedaj 
število aktivistov zmanjšalo na 11. In prav 
ti so tisti, ki se nekaj zadnjih let zavedajo 
potrebe po humanitarni dejavnosti, ki na 
vsak način skušajo prisluhniti človeku ali 
družini, ki je v stiski.

Čas, v katerem živimo, ko se soočamo s hudo 
socialno stisko, da ljudje skoraj stradajo, da 
jih zebe, da nimajo za položnice, je čas, ki 
prizadene vsakega človeka. Ko pa še slišiš, 
da otroku v šolski jedilnici zazvoni zvonec, 
ker starši niso zmogli plačati kosila, potem 
si lahko vsak človek zamisli, kam gre ta naš 
svet in kaj se z ljudmi dogaja. Prav to mora 
vsakega človeka spodbuditi k solidarnosti.
In ravno ta čut za solidarnost spodbuja člane 
naše organizacije RK in druge krajane, da 
prispevamo za članarino in primaknemo 
še kak prispevek. Samo tako lahko v zadnji 
številki »TEZENČANA«, ki ga imate pred 
seboj, za naše delo v letu 2013 zapišemo:
•  skozi vse leto smo vsako prvo sredo v 

mesecu izvajali meritve krvnega tlaka 
in ga merimo še naprej – VABLJENI;

•  skozi vse leto smo bili pozorni do naših 
starejših krajanov s čestitko in šopkom 
ob njihovih jubilejih;

•  ob dnevu žena smo na domovih obiskali 
starejše in bolne krajanke;

•  ob zaključku leta smo pripravili družabno 
srečanje za starejše;

•  obiskali smo starejše in bolne ter tiste v 
Domovih za starejše;

•  prispevali smo sredstva za letovanje otrok 
v Punatu;

•  za dva učenca smo plačali malico v šoli;
•  za enega otroka smo prispevali za 

letovanje na Debelem rtiču;
•  za tri nadarjene učence smo plačali 

prispevek za Šolo v naravi;
•  organizirali in polovično financirali smo 

meritve krvnih vrednosti;
•  OZ RK Maribor smo prispevali sredstva 

za nujne prehrambene pakete;    
•  prispevali smo za žrtve potresa na 

Filipinih;
•  gasilcem smo prispevali sredstva za 

nakup opreme.

Na koncu pisanja naj omenim še naš 
organizacijski problem, tj. kadrovski 
problem. Omenjeno je bilo, da se je število 
aktivistov zmanjšalo, da nas je od teh že 
polovica starih preko 70 let in da v vseh 
teh letih nismo pridobili nobenega novega 
člana odbora. Želimo si, da bi se naš 
krog humanitarcev razširil in bi nas bilo 
vedno več. Zato predlagam in prosim vse, 
ki boste to prebrali in imate vsaj malo 
humanitarnega čuta, da se pridružite 
in pomagate pri izvajanju naših nalog. 
PRISRČNO VABLJENI! 
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n Marija Mihocek,
	 Koronarni klub – skupina Tezno

n  Borut Gosnik 
predsednik društva

Koronarni klub – skupina Tezno 
(MIŠ-MAŠ)

DTV Partizan Tezno 

KDO SMO KORONARNI KLUB 
TEZNO?
Koronarni klub je bil v Mariboru ustanovljen 
v letu 2006, na Teznu pa deluje od februarja 
2010. Deluje v vseh večjih mestih po vseh 
Sloveniji. 
V prostorih Mestne četrti Tezno na 
Panonski ul. 12 imamo redno tedensko 
telovadbo za ljudi s srčno-žilnimi težavami, 
tj. visok pritisk, aritmija … pod strokovnim 
vodstvom izobražene terapevtke. Telovadbi 
pa se kot podporni član našega društva lahko 
pridružite tudi vsi ostali. 
Vsak od nas ima svoj karton, na katerem so 
zapisani diagnoza, uporaba zdravil, merjenje 
krvnega pritiska pred telovadbo, ki traja uro 
in pol, ter po njej. 
Večkrat letno imamo razna predavanja, 
kjer nam strokovnjaki natančno in nazorno 
prikažejo vse o srčno-žilnih težavah. O 
prikazanem se nato tudi pogovorimo in 
zastavljamo vprašanja. 
Letno nas obišče še kardiolog. Z nami 
preživi uro, se z vsakim pogovori, zanima 

ga zdravstveno počutje in daje napotke ter 
nasvete. Posebno skrbno pregleda kakšna 
zdravila imamo predpisana in svetuje pri 
njihovi uporabi. 
V večnamenski dvorani Mestne četrti Tezno 
imamo vsak torek v mesecu (razen julija in 
avgusta) ob 19. uri telovadbo. Sestajamo se 
15 minut pred pričetkom, saj v tem času 
opravimo meritev krvnega tlaka. Vadbo 
vodi prikupna in usposobljena vaditeljica 
Barbara, ki je že lani postala zdravnica. 
Vadimo ob glasbi in se imamo se lepo. 
Članov, ki obiskujemo vadbo, je trenutno 9, 
želimo pa si, da bi se naše število povečalo. 
Imamo lepo, toplo telovadnico (dvorano 
naše Mestne četrti) in iskreno želimo ter 
vas vabimo, da se nam pridružite. 
Mesečni strošek vadbe je  12 evrov, v mesecu 
marcu pa poravnamo še letno članarino, ki 
znaša 17 evrov. 

Pridite, ne bo vam žal.
Lep pozdrav
Kontaktni telefon: 02 461 33 86

IMAMO TUDI SVOJO HIMNO

Jaz imam pa tako srčno napako, 
da ne smem lenariti ves čas, 
zato pa hodim na telovadbo, 
krepim srce, si tanjšam pas. 

Ne bom pustil, da srček me boli, 
ne bom mu dal, če si preveč želi, 
le tu in tam zatisnil bom oči, 
naj se razveseli.

Jaz imam pa tako srčno napako, 
da ne smem lenariti ves čas, 
zato pa hodim prav rad na vaje,
krepim srce in tanjšam pas.

Zdaj kronarci združimo se vsi, 
telo in duša naj se nam krepi,
za srce svoje vsak naj poskrbi, 
za zdravje se bori. 

(Feliks Kralj)

je športno društvo, ki ponuja pestro izbiro 
športnih aktivnosti tako za otroke kot tudi 
za odrasle.
Zavedamo se, da je v sodobnem času 
izrednega pomena ohranjati dobro telesno 
aktivnost, za kar pa na velikokrat zmanjkuje 
časa. 
Zelo pomembno je, da začnemo že pri 
predšolskih otrocih. Prav njim je namenjena 
aktivnost Cicibani s starši, kjer se starši 
skupaj s svojimi malčki razgibajo, igrajo in 
spoznavajo svojega otroka na drugačen način.
Šoloobvezni otroci se lahko priključijo 
vadbama splošne gimnastike ali Show 
dance-u in hip-hopu.
Za  malo starejše (tako moške kot tudi 
ženske) ponujamo pestro ponudbo različnih 
vadb, med katerimi lahko vsak najde kaj zase.

DTV Partizan Tezno
Ptujska c. 198
2000 Maribor
Tel. 070/735-877

URNIK

PONEDELJEK:
10.00–11.30 JOGA (po dogovoru)
19.00–22.00 NAMIZNI TENIS
17.00–18.00  ZDRAVA TELOVADBA 

ZA STAREJŠE 
18.00–19.00 ZUMBA 
19.00–20.00 AEROBIKA
20.00–21.30 TAI  CHI

TOREK:
08.30 – 09.30 3D VADBA
17.00 – 18.30  SPLOŠNA 

GIMNASTIKA
18.00 – 21.00 NAMIZNI TENIS
18.30 – 19.30 AEROBIKA TNZ 
19.30 – 20.30  AEROBIKA ZA 

STAREJŠE

SREDA:
17.00–18.30  CICIBANI S STARŠI
16.30–18.00 SHOW DANCE 
18.00–19.30 JOGA
18.30–19.30 ZUMBA 
19.30–20.30  DRUŽABNI PLESI 

(po dogovoru)
19.30–20.30 PILATES 

ČETRTEK:
08.30 – 09.30 3D VADBA
17.30 – 18.30  ZDRAVA TELOVADBA 

ZA STAREJŠE
18.00 – 21.00 NAMIZNI TENIS 
18.30 – 19.30 AEROBIKA
19.30 – 21.00 TREBUŠNI PLESI 

PETEK
18.00–19.00 3D VADBA
19.00–20.00 PILATES
18.00–22.00 NAMIZNI TENIS

aktiva
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aktiva
n Pavel Trstenjak 

 Predsednik organizacije ZB 
za vrednote NOB MČ Tezno Delovanje organizacije ZB za 

vrednote NOB Mestne četrti Tezno
Leto je minilo, ko je organizacija ZB za 
vrednote NOB Mestne četrti Tezno spet 
imelo skupščino za pregled in uresničevanje 
letnega programa 2013/14.   
Skupščine, ki je bila 10. aprila 2014, se 
je udeležila 1/3 članstva, kar pomeni, da 
je bila skupščina sklepčna in smo lahko 
nadaljevali z delom.  

Našo organizacijo sestavljajo večinoma 
starejši člani. Nekaj je še živečih prvoborcev, 
ostali pa so simpatizerji organizacije ZB. 
V preteklem obdobju smo plan, ki smo ga 
sprejeli za obdobje 2013/14, delno izpolnili. 
Udejstvovali smo se na raznih prireditvah 
in proslavah, kakor tudi na komemoracijah. 
Organizirali smo družabno srečanje, ki je 

bilo sprejeto z zadovoljstvom. Prav tako 
smo si v programu zastavili sodelovanje in 
izvedbo komemoracije pri spomeniku talcev 
na Prvomajski 1 v sodelovanju z Mestno 
četrtjo Tezno. Med drugim smo obiskovali 
starejše člane na njihovih domovih ali v 
domovih za ostarele. Nismo in ne smemo 
pozabiti na prvoborce, ki so naš vzor in 
ponos.  
Tudi na zadnji delovni skupščini smo sprejeli 
program, s 4 točkami našega delovanja. 
Te so:  
• Kadrovsko povečati č lanstvo s 

pomladkom in simpatizerji.
•  Obveščanje članstva.
•  Udeleževati se prireditev in proslav, ki jih 

organizira mestni odbor ZB za vrednote 

NOB Maribor.
•  Obdržati povezavo z mestno četrtjo 

Tezno in ostalimi organizacijami ter 
odbori. 

Za povezanost in obveščanje skrbi 7-članski 
odbor, ki se mu na tem mestu iskreno 
zahvaljujem za sodelovanje. Čeravno 
nimamo dovolj denarnih sredstev, nam še 
vedno uspe izvajati program, ki smo ga 
sprejeli na lanski skupščini. K uspešnemu 
sodelovanju in posledičnemu delovanju naše 
organizacije vabim nove simpatizerje, saj 
bomo le s skupnimi močmi lahko izpolnili 
obveznosti do naših prvoborcev.

MČ Tezno skupaj s 
partnerjem AMZS, 
zvestim bralcem 
Tezenčana podarja 
praktične nagrade.  
Prvih 20 bralcev, ki se bo 
od ponedeljka 19.5.2014, 
zglasilo na sedežu MČ 
Tezno, čakajo darilni boni 
za pranje avtomobila  
oz. čistila Vitrex za čiščenje 
vetrobranskega stekla.
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mč tezno

-svečani dogodki
  (poroke, abrahami, rojstni dnevi)

-catering:
pogostitev na vašem domu



www.surovina.si

Celovito 
obvladovanje odpadkov
Na dvaindvajsetih lokacijah po vsej Sloveniji odkupujemo in prevzemamo 
jekleni odpad, odpadne barvne kovine, kovinske odpadke ter odpadne 
nekovine, embalažo, električno in elektronsko opremo in jih strokovno in 
okolju prijazno spreminjamo v industrijske surovine in energijo.

Pokličite na brezplačno številko 080 80 79
in naj tudi vaši odpadki postanejo naša skrb!


